

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ခိုင်မာမြဲမြံစွာရပ်တည်နိုင်

လောကဓံတရားများနှင့် တွေ့ကြုံရသော ရဟန္တာအရှင်မြတ် တို့သည် အမျက်ထွက်ခြင်းမရှိ။ သည်းခံ၏။ မြေကြီးကဲ့သို့ လည်းကောင်း၊ တံတိုင်းကြီးကဲ့သို့လည်းကောင်း ခိုင်မာမြဲမြံစွာ ရပ်တည်နိုင်၏။ အရှင်သာရိပုတ္တရာ၏ အမျက်မထွက်၊ သည်းခံခြင်းနှင့် ပြည့်စုံသောစိတ်ကို ရှိခိုးကော်ရော်ပူဇော်ကန်တော့ ရာ၏။
အရဟန္တာဝင် (ဓမ္မပဒ-၉၅)

၁၃၇၅ ခုနှစ်၊ နယုန်လပြည့်ကျော် ၈ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန် ၁၀ ရက်၊ စနေနေ့

အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၂၄၉)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူလူထုဟိုပြုဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော် (ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း (မှော်ဘီ) မှ နည်းပြအရာရှိကြီးများ၊ အမျိုးသမီး ဗိုလ်လောင်း သင်တန်းသူများနှင့် အမျိုးသမီးခြေလျင်တပ်စုမှူးသင်တန်းမှ သင်တန်းသူများအား တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော် (ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း (မှော်ဘီ) မှ နည်းပြအရာရှိကြီးများ၊ အမျိုးသမီးဗိုလ်လောင်း သင်တန်းသူများနှင့် အမျိုးသမီးခြေလျင်တပ်စုမှူးသင်တန်းမှ သင်တန်းသူများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ၈ ဇွန် ၉

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တပ်မတော် (ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း (မှော်ဘီ) မှ နည်းပြအရာရှိကြီးများ၊ အမျိုးသမီး ဗိုလ်လောင်း သင်တန်းသူများနှင့် အမျိုးသမီးခြေလျင်တပ်စုမှူးသင်တန်းမှ သင်တန်းသူများအား အဆိုပါသင်တန်းကျောင်း ရှိ ဂြိုဟ်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖

★ တပ်မတော်သားကောင်းတစ်ဦးဖြစ်စေရေး လေ့ကျင့်ရေးကျောင်းများမှ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလိုက်ပြီးဖြစ်၊ တပ်မတော်သားကောင်းများဖြစ်သည့် နှင့်အညီ စစ်သားစိတ်အပြည့်ဖြင့် နေထိုင်ကျင့်ကြံကြန်လို့

"သန်းထွေးဆုံး ယုယကြင်နာ ... ချစ်ခြင်းရွှေ့ နိုးကောင်းရတနာ"

4D Ultrasound ရိုက်ကူးခြင်းဝန်ဆောင်မှု ရရှိနေပါပြီ။

အထူးပြုပြင်မတ်ကုသခြင်းဆိုင်ရာလမ်းဆောင်မှုများ
 ဝန်ထမ်းအသွယ်အား
 မှတ်တိုင်ပြင်ဆင်မှု၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးအား
 အထူးဆေးကုသမှု၊ အထူးဆေးကုသမှု၊ အထူးဆေးကုသမှု
 ဦးနှောက်ဖွဲ့စည်းမှု၊ အထူးဆေးကုသမှု၊ အထူးဆေးကုသမှု
 ဥပဒေရေးရာ၊ အထူးဆေးကုသမှု၊ အထူးဆေးကုသမှု
 တစ်လအတွက် အထူးဆေးကုသမှု၊ အထူးဆေးကုသမှု
 ဝတ်သင်တန်းကုသမှု၊ အထူးဆေးကုသမှု၊ အထူးဆေးကုသမှု
 တရားစီမံအုပ်ချုပ်ရေး၊ အထူးဆေးကုသမှု

အမှတ် (၁၅) ဗိုလ်ကောင်းလမ်း (၁၅) မိုင်တွင် ရန်ကင်းတပ်ဦးစီးဌာန ဝန်ရုံးနှင့်
 Hotline : (+95) 9696908881 ~ 3, 09 340221960
 Email : info@mkhospital.com
 Website : www.moekaungtreasurehospital.com

MOE KAUNG TREASURE
MATERNAL & CHILD HOSPITAL
 မိုးကောင်း ရတနာ မိသားစုကျန်းမာရေး
 မိုးကောင်း တပ်မတော်သားကောင်းတစ်ဦးဖြစ်စေရေး ဝန်ထမ်းလိုက်ပါပြီ။

24 hr SERVICE EVERYDAY

ပူးပေါင်းပါဝင်မှု ခရီးတွင်မည်

နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးအတွက် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးမြှင့်တင်လျက်ရှိသည်။ MSME ခေါ် သေး၊ ငယ်၊ လတ် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှာ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အများစုလုပ်ကိုင်နေကြပြီး အဓိကမောင်းနှင်အားလည်းဖြစ်ရာ MSME များကို အားပေးဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် ပြည်တွင်းစီးပွားရေးကို မြှင့်တင်ရန်၊ သွင်းကုန်အစားထိုးနိုင်ရန်၊ ပို့ကုန်တိုးမြှင့်နိုင်ရန်လည်း ရည်ရွယ်သည်။

MSME များကို အားပေးမြှင့်တင်ရာတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ကဏ္ဍကို အဓိကဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပြီး ထုတ်ကုန်နယ်ပယ် များအနေဖြင့် စားသုံးဆီထုတ်လုပ်မှု၊ ဆန်နှင့် ဆန်ကွဲကို အခြေခံသည့် ထုတ်လုပ်မှု၊ ပီလောပီနံကို အခြေခံသည့် ထုတ်လုပ်မှု၊ ရော်ဘာကို အခြေခံသည့် ထုတ်လုပ်မှု၊ ဝါကိုအခြေခံသည့် ထုတ်လုပ်မှု၊ ကော်ဖီနှင့်လက်ဖက်ကို အခြေခံသည့်ထုတ်လုပ်မှု၊ သစ်၊ ကြိမ်၊ ဝါးများကို အခြေခံသည့်ထုတ်လုပ်မှု၊ မွေးမြူရေး၊ အသားငါးကို အခြေခံသည့်ထုတ်လုပ်မှု၊ တိရစ္ဆာန်အစားအစာနှင့် ဆေးဝါးထုတ်လုပ်မှု စသည်တို့ကို မိမိတို့ဒေသအလိုက် ရရှိနိုင်သော ကုန်ကြမ်းများ အသုံးပြုထုတ်လုပ်ကြရန်ဖြစ်သည်။ ဖော်ပြပါ ကုန်ကြမ်းများသည် ပြည်တွင်း၌ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များမှ ထုတ်ကုန်များ၊ သစ်တောသယံဇာတများဖြစ်ပြီး သေချာသော ကုန်ကြမ်းများဖြစ်သည်။ ကုန်ကြမ်းတစ်မည်ကို အခြေခံ၍ စားသောက်ကုန်၊ လူသုံးကုန် စသည့်ကုန်ချောအမယ်ပေါင်း များစွာကို တီထွင်နိုင်စွမ်းရှိသလောက် ထုတ်လုပ်နိုင်သည်။ အရည်အသွေးမြင့်မားစွာ ထုတ်လုပ်ပြီး အဆင့်မြင့်ထုတ်ပို့၍ ပြည်ပဈေးကွက်များသို့ တင်ပို့နိုင်သည်။

“MSME နှင့် စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ခရီးစဉ်များ တွင် လမ်းညွှန်ခဲ့သည်မှာ ညွှန်ကြားချက် ၁၉၀ ကျော်ရှိပြီး လုပ်ငန်း ရှင်များနှင့် သေသံများ၏ တင်ပြချက်များမှာ အချက်ပေါင်း ၂၀၀ ကျော်ရှိကြောင်း၊ ယင်းတင်ပြချက်များမှာ နည်းပညာ၊ ငွေကြေး၊ ဈေးကွက်နှင့် မြေနေရာ၊ ကုန်ကြမ်း၊ စက်ပစ္စည်းနှင့် အခြားကဏ္ဍ များပါဝင်ကြောင်း၊ ယင်းတင်ပြချက်များအပေါ် မိမိတို့လုပ်ငန်း ကော်မတီအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အကျင့်စီမံများ နှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး ကြပ်မတ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း” အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၃) တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ထည့်သွင်းပြောကြား ခဲ့သည်။

အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီသည် လုပ်ငန်းရှင်များ၏ တင်ပြချက်၊ လိုအပ်ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ထုတ်ကုန်နယ်ပယ်များ သတ်မှတ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အကျင့်စီမံများနှင့် ချိတ်ဆက်အကောင် အထည်ဖော်လျက်ရှိသည်။ ငွေကြေးနှင့်နည်းပညာများ ပံ့ပိုးနိုင် ရေး၊ သတင်းအချက်အလက်များ မှန်ကန်မြန်ဆန်စွာရရှိရေး၊ ကျွမ်းကျင်လုပ်သားနှင့် လူသားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တို့အတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟုလည်း သိရသည်။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းကဏ္ဍအတွက် အရင်း အမြစ်များစွာရှိသော်လည်း ကုန်ထုတ်လုပ်မှုအပေါ် အားပေးမှု နည်းပါးခဲ့သည်။ နိုင်ငံ၏ အဓိကစီးပွားရေးဖြစ်သော စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးကဏ္ဍမှထွက်ရှိလာသော ထွက်ကုန်များမှာ ကုန်ကြမ်း များအဖြစ်ဖြင့်သာ ပြည်ပသို့တင်ပို့ခဲ့ကြသည်။ ဥပမာအားဖြင့် ပြောင်းဖြူ၊ ကြံ စသည်တို့ကို အပင်လိုက်တင်ပို့မှုများ၊ နွား၊ ဆိတ် အရှင်အကောင်လိုက်တင်ပို့မှုများ စသည်တို့မှာ ထင်ရှားသော ဥပမာများပင်ဖြစ်သည်။ ပြည်တွင်းမှ ကုန်ကြမ်းကို ပြည်တွင်း မှာပင် ကုန်ချောထုတ်လုပ်ခြင်းဖြင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း များ ပိုမိုရရှိနိုင်ပြီး တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေ တိုးတက်ခြင်း၊ ပြည်တွင်း စားသုံးမှု တိုးတက်ခြင်း စသည့်ရလဒ်များ ရရှိလာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ပြည်ပပို့ကုန်တိုးမြှင့်နိုင်ခြင်းဖြင့်သာ လိုအပ်သောသွင်းကုန်များ ပိုမိုတင်သွင်းရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က အထူးတလည်အားပေး မြှင့်တင်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့်လည်း ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အလျင်အမြန် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုကို ရယူနိုင်ကြပါမည်အကြောင်း။ ။

ဥပုတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီးနှင့် မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်နေမှုအား စာပေပညာရှင်ကြီးများ လေ့လာဖူးမြော်ကြည်ညို

နေပြည်တော် ဇွန် ၉ (၂၉)ကြိမ်မြောက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေ တစ်သက်တာချုပ်ပခုက္ကူစာပေချုပ် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ ပညာရည်ချွန်ဆု နှင့် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့် တိုက်စာအုပ်ဆု ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်း အနားသို့ တက်ရောက်ကြသည့် စာပေပညာရှင် ဆရာကြီး၊ ဆရာမ ကြီးများသည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်း တွင် နေပြည်တော်ရှိ ဥပုတသန္တိ စေတီတော်မြတ်ကြီးနှင့် မာရဝိဇယ ပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည် ဆောက်ပူဇော်နေမှုအား လေ့လာ ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသည်။



ရေးဦးစွာ စာပေပညာရှင် ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများသည် ဥပုတသန္တိ စေတီတော်မြတ်ကြီး အား လှည့်လည်ဖူးမြော်ကြည်ညို ကြသည်။ (ယာဝုံ)

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏ သီရိမြို့နယ် ပုဒ္ဓဥယျာဉ်တော် အတွင်းတည်ဆောက်ပူဇော်လျက် ရှိသည့် မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးသို့ရောက်ရှိရာ တာဝန်ရှိ သူတစ်ဦးက မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွား တော်မြတ်ကြီးအား တည်ထား ကိုးကွယ်ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်၊ တည်ထားကိုးကွယ်ရန် စကျင်

ကျောက်တော်ကြီးအား အဆင့်ဆင့် တူးဖော်ခြင်းနှင့် ရေလမ်းကြောင်း၊ ကုန်းလမ်းကြောင်းများဖြင့် ပင့် ဆောင်ခဲ့ရမှု၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ် ကြီး၏ ဆင်းတုတော်အပိုင်း (၁/၂/၃/၄)တို့အား ထုဆစ်ခြင်း၊ ပလ္လင်တော်အထက်သို့ ပင့်ဆောင် နိုင်ရန် သံမဏိမျှော်စင်ဝန်ချိစက် တည်ဆောက်ခြင်း၊ ရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးအား ပင့်ထောင်ခြင်းနှင့် ပင့်ဆောင် နေရာချထားခြင်း

လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့် ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှုမာရဝိဇယပုဒ္ဓဥယျာဉ်တော် ကြီးနှင့် သာသနိက အဆောက် အဦစိမ်းလန်းစိုပြည် သာယာလှပ စေရေးအတွက် သစ်ပင်၊ ပန်းမန် များ စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်နေမှု၊ သာသနိက အဆောက်အဦများ ဆောက်လုပ်နေမှုနှင့် အဆင့်ဆင့် တိုးတက်လာမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် စာပေပညာရှင်ကြီး

များက မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးအတွက် စုပေါင်းလှူဒါန်း ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၀ အား လှူဒါန်း ကြပြီး မာရဝိဇယပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးနှင့် ပုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်ကြီး အတွင်းရှိ သာသနိကအဆောက် အဦများ တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆက်လက်တည်ဆောက်နေမှုများ ကို လှည့်လည်လေ့လာကြည့်ရှုကြ သည်။ သတင်းစဉ်

ဆိုင်ကလုန်းမှန်တိုင်း(မိခင်)တိုက်ခတ်မှုကြောင့် သဘာဝဘေးဒဏ်သင့်ဒေသများရှိ ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော်(လေ)ရှိ လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင်

နေပြည်တော် ဇွန် ၉ တပ်မတော် (လေ)အနေဖြင့် သဘာဝဘေးဒဏ်သင့် ဒေသများ သို့ တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများ၊ စေတနာရှင်အလှူရှင် များက လှူဒါန်းသည့် စားသောက် ဖွယ်ရာများ၊ ကူညီထောက်ပံ့ရေး

ပစ္စည်းများ၊ အမျိုးသားသဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီက ထောက်ပံ့ပေးအပ် သည့် ပစ္စည်းများကို တပ်မတော် လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ကူညီပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိ

ရာ ယနေ့တွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပေးပို့ သော ဆန်အိတ် ၁၆၀ (ရှစ်တန်) ကို မန္တလေးအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်မှ ကလေးလေဆိပ်သို့ လည်းကောင်း၊ တပ်မတော်(လေ) ရှိလေယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေး ခဲ့သည်။ (ဝဲပုံ)

ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးကြမည့် တပ်မတော်သားများနှင့် ဌာန ဆိုင်ရာဝန်ထမ်း ၃၂၆၀ တို့အား ပို့ဆောင် ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် လေဆိပ်များသို့ ရောက်ရှိသည့် ကယ်ဆယ်ရေး ပစ္စည်းများအား မှန်တိုင်းဒဏ်သင့် ဒေသများသို့ ပေးပို့ ပြန်လှူလျက်ရှိကြောင်းနှင့် အဆိုပါ တပ်မတော်လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေး လျက်ရှိသော ပစ္စည်းများကို တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူ မေးကြကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ သတင်းစဉ်



သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်း ပိတ်သိမ်းကြောင်း အသိပေးကြေညာချက်

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း ဥပဒေပုဒ်မ ၈ ပါ စည်းကမ်းချက် တစ်ရပ်ရပ်နှင့် ငြိစွန်းသည်ဟု သံသယရှိသောထုတ်ဝေစာကို ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခြင်းနှင့် နိုင်ငံလုံးသော အထောက်အထားဖြင့် သတင်းပေးပို့ခြင်းကို လက်ခံရရှိလျှင်သော် လည်းကောင်း၊ ကိုယ်တိုင်သိရှိလျှင်သော်လည်းကောင်း သတ်မှတ် ချက်နှင့်အညီစစ်ဆေးပြီး ငြိစွန်းကြောင်းတွေ့ရှိပါက လုပ်ငန်းအသိ အမှတ်ပြုလက်မှတ်ကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ကာလ အကန့်အသတ်ဖြင့် ရုပ်ဆိုင်ခြင်းပြုနိုင်ပါသည်။ သတင်းအေဂျင်စီ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ရယူထားသူ ဦးပီသာဝစ်နီ (A Times သတင်းအေဂျင်စီ) သည် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေပုဒ်မ

၈၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)ပါ စည်းကမ်းချက်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိဘဲ နိုင်ငံတော် လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ အများပြည်သူအေးချမ်းသာယာ ရေးတို့ကို ထိခိုက်စေသည့် အကြောင်းအရာများကို ရေးသားလွှင့်တင် ဖော်ပြခဲ့သည့်အတွက် ၎င်းအားထုတ်ပေးထားသည့် A Times သတင်း အေဂျင်စီကို ၂၀၂၃ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၈ ရက်နေ့မှစတင်၍ ပိတ်သိမ်း လိုက်ကြောင်းနှင့် သတင်းအေဂျင်စီစီမံအဖွဲ့မှ မိန့်ယာအမျိုးအစား တစ်ခုခုကို အသုံးပြု၍ဖြစ်စေ၊ နည်းပညာတစ်ရပ်ရပ်ကို အသုံးပြု ၍ဖြစ်စေ ရေးသားထုတ်လွှင့်ဖော်ပြခြင်းမပြုရန် အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

❖ ရှေ့ဖွံ့ဖြိုးမှု

အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင်အေး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ)ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင်နှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ဇော်ဟိန်၊ တပ်မတော် (ကြည်း) ဗိုလ်သင်တန်းကျောင်း(မှော်ဘီ) ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ နည်းပြအရာရှိများ၊ အမျိုးသမီးဗိုလ်လောင်းသင်တန်းသူများနှင့် အမျိုးသမီးခြေလှင်တပ်စုမှူးသင်တန်းမှ သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရုပ်ပိုင်း၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကြံ့ခိုင်သန်မာမှုရှိစေရေး စနစ်တကျလေ့ကျင့်

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် အမျိုးသမီး ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းသူများအဖြစ် သင်တန်းတက်ရောက်နေကြသူများသည် တက္ကသိုလ်များ၌ ဘွဲ့များရရှိခဲ့ပြီးကြသူများဖြစ်ကြသဖြင့် တက္ကသိုလ်ပတ်ဝန်းကျင်လူမှုအတွေ့အကြုံရှိပြီး လူမှုဆက်ဆံရေး အတွေ့အကြုံများစွာ ရှိထားပြီးသူများဖြစ်ကြောင်း၊ အသက်အရွယ်အားဖြင့်လည်း မိမိကိုယ်ပိုင်ဆုံးဖြတ်ချက်များကို ချမှတ်နိုင်သည့်အရွယ်များသို့ ရောက်ရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်ဆုံးဖြတ်ချက်များဖြင့် တပ်မတော်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာသူများဖြစ်သဖြင့် ခံယူချက်များအခြေခံအားဖြင့် ကောင်းမွန်ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းတက်ရောက်စဉ် လေ့ကျင့်ရေးကာလအတွင်း ရုပ်ပိုင်း၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကြံ့ခိုင်သန်မာမှုရှိစေရေး စနစ်တကျလေ့ကျင့်သွားရန် လိုကြောင်း။

အခြေခံအားဖြင့် ကောင်းမွန်ပြီးဖြစ်သည့် စိတ်ဓာတ်များကို ပိုမိုကောင်းမွန်ခိုင်မာစေရေး လေ့ကျင့်တည်ဆောက်ကြရန်လိုပြီး ရုပ်ပိုင်း၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုရှိအောင် စနစ်တကျဖြင့် လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ သက်လုံကောင်းစေရန်နှင့် ကြံ့ခိုင်မှုရှိစေရန် နေ့စဉ်လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းကာလအတွင်း သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးသည့် လေ့ကျင့်ရေးဆိုင်ရာများကို ကြံ့ခိုင်သည့် စိတ်ဓာတ်များဖြင့် လိုက်ပါဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ စိတ်ဓာတ်ကောင်းမွန်မှသာ လေ့ကျင့်ရေးများ အောင်မြင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စစ်အတတ်ပညာများကို သင်ကြားပေးခြင်းသည် တိုက်ပွဲဝင်နိုင်စေရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း။

ခေါင်းဆောင်ကောင်းများဖြစ်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည်

ခေါင်းဆောင်ငယ်များအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်ဖြစ်သဖြင့် ခေါင်းဆောင်မှု အင်္ဂါရပ်များကို သိရှိနားလည်ထားရန်လိုကြောင်း၊ ခေါင်းဆောင်များသည် အကျင့်စာရိတ္တကောင်းရမည်၊ သမာသမတ်ရှိရမည်၊ လက်အောက်အပေါ် စိတ်ကောင်းစေတနာ

❖ ခေါင်းဆောင်ငယ်များအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်ဖြစ်သဖြင့် ခေါင်းဆောင်မှု အင်္ဂါရပ်များကို သိရှိနားလည်ထားရန်လို၊ ခေါင်းဆောင်များသည် အကျင့်စာရိတ္တကောင်းရမည်၊ သမာသမတ်ရှိရမည်၊ လက်အောက်အပေါ် စိတ်ကောင်းစေတနာကောင်းရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ကိုယ်ချင်းစာစိတ်ဖြင့် ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်ရမည်

❖ မိမိအထက်အရာရှိများ၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုနှင့် မိမိလက်အောက်မှ အရာရှိစစ်သည်များ၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုများ၊ အခက်အခဲများကို ကိုယ်ချင်းစာစိတ်နှင့် နားလည်မှုရှိရမည်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သင်တန်းခန်းမအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

❖ အမျိုးသမီးဗိုလ်လောင်းသင်တန်းသူများအဖြစ် သင်တန်းတက်ရောက်နေကြသူများသည် တက္ကသိုလ်များ၌ ဘွဲ့များရရှိခဲ့ပြီးကြသူများဖြစ်ကြသဖြင့် တက္ကသိုလ်ပတ်ဝန်းကျင် လူမှုအတွေ့အကြုံရှိပြီး လူမှုဆက်ဆံရေး အတွေ့အကြုံများစွာ ရှိထားပြီးသူများဖြစ်

❖ မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်ဆုံးဖြတ်ချက်များဖြင့် တပ်မတော်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာသူများဖြစ်သဖြင့် ခံယူချက်များအခြေခံအားဖြင့် ကောင်းမွန်ပြီးဖြစ်၊ သင်တန်းတက်ရောက်စဉ် လေ့ကျင့်ရေးကာလအတွင်း ရုပ်ပိုင်း၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကြံ့ခိုင်သန်မာမှုရှိစေရေး စနစ်တကျလေ့ကျင့်သွားရန်လို

ကောင်းရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ကိုယ်ချင်းစာစိတ်ဖြင့် ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုယ်ချင်းစာမူအပိုင်းတွင် နှစ်ပိုင်းရှိပြီး သဘောကောင်းခြင်းနှင့် စေတနာကောင်းခြင်းဟူ၍ ရှိကြောင်း၊ ရေတိုအလုပ်ဖြစ်စေရေး ကြည့်၍ သဘောကောင်းသည့် ပုံစံမဟုတ်ဘဲ ရေရှည်အကျိုးကိုကြည့်၍ စေတနာထားဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ မိမိအထက်အရာရှိများ၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုနှင့် မိမိလက်အောက်မှ အရာရှိစစ်သည်များ၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုများ၊ အခက်အခဲများကို ကိုယ်ချင်းစာစိတ်နှင့် နားလည်မှုရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ခေါင်းဆောင်မှုတာဝန်ဟူသည် အထက်နှင့် အောက်ကိုချိတ်ဆက်ပေးရမည်၊ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကောင်းမွန်သည့် စိတ်ဖြင့်သာ ခေါင်းဆောင်မှု တာဝန်များကို

ထမ်းဆောင်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ခေါင်းဆောင်ကောင်းများ ဖြစ်လာစေရေး နောက်လိုက်ကောင်းများ ဖြစ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ညီညွတ်မျှတသည့် ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်မှုဖြင့် ခေါင်းဆောင်မှုကောင်းကို ပြသရန်လိုကြောင်း၊ စစ်ဘက်ခေါင်းဆောင်မှု ပညာရပ်များကို သင်တန်းကျောင်းမှ သင်ကြားပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ကိုယ်တိုင် ခေါင်းဆောင်အဖြစ် တာဝန်ယူချိန်တွင် ကိုယ်တိုင်အရည်အချင်းရှိရန်နှင့် ခေါင်းဆောင်ကောင်းဖြစ်အောင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ ခေါင်းဆောင်မှုများ လွှဲဖွားမှုမရှိစေရေး မိမိတို့အတွေ့အကြုံနှင့်ယှဉ်၍ သင်ကြားပေးလိုက်သည့် စစ်ဘက်ခေါင်းဆောင်မှုပညာရပ်များကို ထိရောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရန်လိုကြောင်း။

ယုံကြည်ချက် ခံယူချက် ခိုင်မာမြဲမြံစွာဆောင်ဆောင်ရွက်

ယုံကြည်ချက်၊ ခံယူချက်နှင့်ပတ်သက်၍ အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများကြားမှ တပ်မတော်သို့ ဝင်ရောက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခြင်းဖြစ်ပြီး တပ်မတော်သားကောင်း တစ်ဦးဖြစ်စေရေး လေ့ကျင့်ရေးကျောင်းများမှ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလိုက်ပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်ချိန်တွင် အခက်အခဲများကြုံတွေ့ရချိန်၌ တပ်မတော်သားကောင်းတစ်ဦးအဖြစ် ခံယူသည့် ယုံကြည်ချက်ခံယူချက်များ ခိုင်မြဲနေရန်လိုကြောင်း၊ တပ်မတော်သားကောင်းများဖြစ်သည့်နှင့်အညီ စစ်သားစိတ်အပြည့်ဖြင့် နေထိုင်ကျင့်ကြံကြရန်လိုကြောင်း၊ တပ်မတော်မှ နိုင်ငံတာဝန်ထမ်းဆောင်မှုအပေါ် တပ်မတော်သား စိတ်ဓာတ်ဖြင့်

နားလည်သဘောပေါက်ရန်လိုကြောင်း၊ မိမိကိုယ်ကို မိမိ တပ်မတော်အပေါ် မိမိနိုင်ငံတော်အပေါ် ယုံကြည်ချက် ခံယူချက်ဖြင့်မားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ရည်မှန်းချက်များ မပျောက်ပျက်စေရေး စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်လက်ကြိုးပမ်း သွားကြရမည်

မျှော်မှန်းချက် ရည်မှန်းချက်များဖြင့် အမျိုးသမီးစစ်မှုထမ်းဘဝကို ဝင်ရောက်ခဲ့ကြသူများဖြစ်သဖြင့် မိမိအနေဖြင့်အသိအမှတ်ပြုပါကြောင်း၊ အမျိုးသမီးစစ်မှုထမ်းများနှင့် ရမေများသည် နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်အတွက် အားထားရသူများဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့၏ မျှော်မှန်းချက်များ မထိခိုက်အောင် နေထိုင်ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် ရည်မှန်းချက်များ မပျောက်ပျက်အောင် လုပ်ဆောင်ချက်များဖြင့် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်၍ စဉ်ဆက်မပြတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် သွားကြရန်တိုက်တွန်းလိုကြောင်းဖြင့် မှာကြားသည်။ တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် သင်တန်းခန်းမအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှု၍ တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မှော်ဘီတပ်နယ်အတွင်းရှိ သင်တန်းကျောင်းများ၊ နယ်ခြေစိတ်ဝင်ရင်း တပ်ဖွဲ့များအတွင်း မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အား ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်းက မြဝတီရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်မှုပိုင်းဆိုင်ရာများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ်(မှော်ဘီ) သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ၈ ဇွန် ၉
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ညှိနှိုင်း ကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင်နှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ရန်ကင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဟိန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါ၍ မှော်ဘီတပ်နယ်ရှိ တပ်မတော် ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ်သို့ သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသွားသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (မှော်ဘီ) တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များနှင့် ဝန်ထမ်းများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (မှော်ဘီ)မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများက လိုက်လံခွေးထွေးစွာ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်းနှင့် တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (မှော်ဘီ) တပ်မှူးတို့က မြဝတီရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်မှုပိုင်းဆိုင်ရာများ၊ သဇင် FM ထုတ်လွှင့်မှုပိုင်းဆိုင်ရာများနှင့် ပတ်သက်၍ တပ်မတော် ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေး တပ်များနှင့် တပ်မတော်အသံလွှင့်တပ်များ၏ သမိုင်းအကျဉ်း၊ လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်မှုများနှင့် အဆင့်မြှင့်တင်ထုတ်လွှင့်နိုင်ခဲ့မှု၊ နေ့စဉ်

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပသတင်းများအပေါ်အခြားသော ဗဟုသုတဖြစ်ဖွယ်၊ စိတ်ဝင်စားဖွယ် အစီအစဉ်များစွာကို ထုတ်လွှင့်ပေးလျက်ရှိမှု၊ သဇင် FM မှ နေ့စဉ် ထုတ်လွှင့်ပေးလျက်ရှိသည့် အစီအစဉ်များ၊ ရုပ်သံ ထုတ်လွှင့်ရေးတပ်များ၊ အသံလွှင့်တပ်များ၏ တိုးတက်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုများနှင့် အထွေထွေလိုအပ်ချက်များ၊ မြဝတီတေးဂီတအဖွဲ့နှင့် သံစုံတီးပိုင်းဝယ် အဆင့်ဆင့်တိုးတက်လာမှုတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က နေ့စဉ်ဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲနေသည့် သတင်းများ၊ ထူးခြားဖြစ်စဉ်သတင်းများနှင့် အများပြည်သူ သိသင့်သိထိုက်သည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ သတင်းများကို မှန်မှန်ကန်ကန်နှင့် အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ စဉ်ဆက်မပြတ်ထုတ်လွှင့်နေရန်လိုကြောင်း၊ ရုပ်သံထုတ်လွှင့်ခြင်းနှင့် ရေဒီယိုအသံလွှင့်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အများပြည်သူ စိတ်ဝင်စားမှုဖြစ်စေမည့် အစီအစဉ်များနှင့် အသိပညာပေးအစီအစဉ်များကိုလည်း ထုတ်လွှင့်ရန် လိုကြောင်းနှင့် အခြားလိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန် ဖွဲ့ကြားခဲ့သည်။

သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ်ကို ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် စတင်တည်ထောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ အတွေ့အကြုံများရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ စတင်ထုတ်လွှင့်ချိန်၌ ခေတ်နှင့် အညီဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သဖြင့် ပြည်သူများကို စိတ်ပါဝင်စားအောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး အောင်မြင်မှုများ ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၃၃ နှစ်တာ ကာလအတွင်း အတွေ့အကြုံများ များစွာရရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း။

ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်မှုသည် နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူကို အကျိုးပြုရန်လို

ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ခြင်း လုပ်ငန်းများသည် လူထုဆက်ဆံရေးလုပ်ငန်း တစ်ခုပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အကျိုးရှိအောင်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် အကျိုးပြုသည့်လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့လုပ်ငန်း၏ အကျိုး၊ ပြည်သူလူထုနှင့် နိုင်ငံတော်အပေါ် အကျိုးပြုနိုင်မှုများကို သုံးသပ်ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း။

“ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ခြင်းလုပ်ငန်းများသည် လူထုဆက်ဆံရေး လုပ်ငန်းတစ်ခုပင်ဖြစ်၊ ထို့ကြောင့် အကျိုးရှိအောင်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် အကျိုးပြုသည့်လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်လို၊ မိမိတို့ လုပ်ငန်း၏ အကျိုး၊ ပြည်သူလူထုနှင့် နိုင်ငံတော်အပေါ် အကျိုးပြုနိုင်မှု များကို သုံးသပ်ဆောင်ရွက်ရန်လို”

စာမျက်နှာ ၄ မှ

မိမိတို့ထုတ်လွှင့်သည့် ရုပ်သံထုတ်လွှင့်မှုများကို နိုင်ငံအနှံ့နေရာအားလုံး၌ ဖမ်းယူကြည့်ရှုနိုင်ရန် လိုကြောင်း၊ ဒေသအလိုက် တပ်ရင်း၊ တပ်ဖွဲ့များ၊ ဒေသခံပြည်သူများသာမက ရှေ့တန်းရောက် တပ်မတော်သားများအနေဖြင့်လည်း အသံထုတ်လွှင့် မှု အစီအစဉ်များကို ဖမ်းယူရရှိနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ လိုအပ်သည့် သတင်းအချက်အလက်အမှန်များနှင့် သုတရသဖြစ်ပွယ် စိတ်ချမ်းမြေ့ဖွယ် အစီအစဉ်များကို ဖမ်းယူနည်းဆင်နွှဲရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ "ပြန်ကြား ပေးရန်၊ ဖျော်ဖြေပေးရန်၊ ပညာပေးရန်နှင့် စည်းရုံး ရန်" ဖြစ်ကြောင်း၊ နည်းမှန်လမ်းမှန်ပြန်ကြားပေး ခြင်း၊ ဖျော်ဖြေပေးခြင်းနှင့် ပညာပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်မှုသည် စည်းရုံးရေးကို ဆောင်ရွက်ခြင်းပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖျော်ဖြေမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အသံနှင့်အရုပ်နှစ်ခုလုံး ပါဝင်ကြောင်း၊ မိမိတို့ မသိရှိ သေးသည့် အကြောင်းအရာနှင့် အသိပညာဗဟုသုတ များကို ထုတ်လွှင့်ပေးခြင်းသည် ပညာပေးခြင်းပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြင့် ထုတ်လွှင့်နိုင်ရန်နှင့် ကျေးလက်ဒေသများရှိ ပြည်သူ များပါ နားလည်နိုင်သည့် လွယ်ကူရှင်းလင်းသည့် ထုတ်လွှင့်မှုများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ဌာန၏ လုပ်ငန်းရည်မှန်းချက်များ အောင်မြင် စေရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရုပ်သံတိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် OB Van (Outdoor Broadcasting Van) နှင့် Uplink Vehicle ယာဉ်များ အသုံးပြုလျက်ရှိမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (မှော်ဘီ) တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင် လျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ ဝန်ထမ်းများအတွက် ချီးမြှင့်ငွေများကို တပ်မှူးထံ ပေးအပ်စဉ်။

မီဒီယာလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူများအနေဖြင့် မြန်မာနှင့် ကမ္ဘာ့အကြောင်း သိရှိနှစ်စပ်ကျွမ်းကျင်ရမည်

ထိုကဲ့သို့သော ပြည်သူလူထုသို့ ပြန်ကြားရေး တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နေကြရသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ် ပြောင်းလဲမှုအခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍လည်း မှန်မှန်ကန်ကန်သိရှိထားရန်လို ကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲမသမာမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်၏တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ရကြောင်း၊ ထိုသို့တပ်မတော်မှ နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုအပေါ် နိုင်ငံရေး အရာသဘာဝတားကွဲလွဲမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံရေး မတည်ငြိမ်မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲ မဲမသမာမှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်

ခဲ့မှုမရှိခြင်းကြောင့် တပ်မတော်အနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပြီး ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲ ပြန်လည်ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက်လည်း စီမံဆောင် ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအကြောင်းကို ဘက်စုံထောင့်စုံမှ အသေးစိတ်သိရှိပြီး ယုံကြည်ချက်၊ ခံယူချက် လေးနက်စွာ ခံယူမှုရှိရမည်၊ ဗဟုသုတ ပြည့်စုံကြွယ်ဝပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာဆည်းပူး လိုစိတ်ရှိရမည်၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီး၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးဖြစ်စဉ်များကို နှံ့စပ်စွာသိရှိ နားလည်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

သတင်းများထုတ်လွှင့်ခြင်းနှင့် အစီအစဉ်များ ထုတ်လွှင့်ရာတွင် သွက်လက်ဖျတ်လတ်၍ နှစ်လို ဖွယ်ဖြစ်အောင် တည်းဖြတ်ခြင်းများကို စနစ်တကျ ဖြင့်ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ထုတ်လွှင့်ခြင်း

လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် တည်းဖြတ်သူ၊ ကြီးကြပ်သူများအနေဖြင့် စနစ်တကျဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊ ပြည်သူများအတွက် ပညာပေးအစီအစဉ် များထုတ်လွှင့်ရာတွင် ပြည်သူများ အမှန်တကယ် ပညာရရှိနိုင်သည့် ထုတ်လွှင့်မှုများဖြစ်ရန် လိုသဖြင့် ဂရုစိုက်ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း။

တပ်တွင်းစည်းလုံးညီညွတ်ရေး

လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မိမိဘဝ ရပ်တည်မှုအတွက် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်အတွက် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ စိတ်သန့်သန့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မှသာ မိမိကိုယ်ကို ယုံကြည်မှုရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မီဒီယာလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသူများဖြစ်သဖြင့် စည်းလုံးမှုပိုမိုရရှိရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ လုပ်ဖော် ကိုင်ဖက်ညီအစ်ကိုမောင်နှမအချင်းချင်း စည်းစည်း လုံးလုံးဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ မတူညီ သည့် ဒေသများမှ လာရောက်၍တာဝန်ထမ်းဆောင် ကြခြင်းဖြစ်သဖြင့် မိသားစုစိတ်ဓာတ်၊ ညီအစ်ကို မောင်နှမစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြမည်ဆိုပါက လုပ်ငန်းများ ပိုမိုအောင်မြင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပညာရပ်ပိုင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်များ ပေါ်ထွက်လာရေး

လုပ်ငန်းအတွက် လိုအပ်သည့် လူသားအရင်း အမြစ်များပြည့်ဝစေရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက် ရန်လိုကြောင်း၊ လူသားအရင်းအမြစ်များ ပြည့်စုံစေ ရေးအတွက် အရင်းအမြစ်အသစ်များကို စဉ်ဆက် မပြတ်လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခြင်းနှင့် ရှိပြီးသား လူသားအရင်းအမြစ်များကို ပိုမို၍ ကျွမ်းကျင်သူများ ဖြစ်လာအောင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဟူ၍ နှစ်ပိုင်းရှိရာ နှစ်ပိုင်းလုံးကို ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် စက်ပစ္စည်းများကိုလည်း ရှိပြီးဖြစ်သည့် စက်ပစ္စည်းများကို အကောင်းဆုံးအသုံးပြုရန်နှင့် ရေရှည်ကောင်းမွန်စေရေး ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေ ရန်လိုကြောင်း၊ ရှေးယခင်ကအသုံးပြုခဲ့သည့် စက် ပစ္စည်းများကိုလည်း ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေရန် လိုကြောင်း၊ သမိုင်းသည် မိမိတို့အတွက် တန်ဖိုးဖြတ် ၍ မရနိုင်သဖြင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ၊ မှတ်တမ်း မှတ်ရာ ထိန်းသိမ်းခြင်းများကိုလည်း စနစ်တကျဖြင့် ဆောင်ရွက်နေရန်လိုကြောင်း၊ စာမျက်နှာ ၆ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ်(မှော်ဘီ) စက်ရုံအတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် မှုအခြေအနေများ လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

စာမျက်နှာ ၅ မှ

ယခုလက်ရှိ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသူများသည် ပစ္စုပ္ပန်သမိုင်းကို ရေးထိုးရေးကြသူများဖြစ်သဖြင့် လုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဆိုပါက မိမိတို့၏ကောင်းမွန်သည့်သမိုင်းများ ကျန်ရှိ မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (မှော်ဘီ) တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် အရာရှိ စစ်သည်၊ ဝန်ထမ်းများအတွက် ချီးမြှင့်ငွေ များကိုပေးအပ်ရာ တပ်မှူးကလက်ခံရယူသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် သည် တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေး တပ်(မှော်ဘီ) စည်ညီညွတ်စွာ မှတ်တမ်းစာအုပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။ ထို့နောက် ရုပ်သံတိုက်ရိုက် ထုတ်လွှင့်ရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် OB Van (Outdoor Broadcasting Van)နှင့် Uplink Vehicle ယာဉ်များအသုံးပြုလျက်

ရှိမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ မှာကြား သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ ဝင်များသည် တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့် ရေးတပ် (မှော်ဘီ) တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိ သည့် အရာရှိ စစ်သည်များ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ နေ့လယ်စာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ကြသည်။ နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံစဉ် မြဝတီတေးဂီတ အဖွဲ့၊ သံစုံတီးဝိုင်းယယ် (Mini-Orchestra)မှ အဖွဲ့ သားများက တယော၊ စောင်းတို့ဖြင့် ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ကြသည်။

ဆက်လက်ပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (မှော်ဘီ) စက်ရုံအတွင်း လှည့်လည်၍ ပြင်ဆင်ခန်းများ၊ သတင်းထုတ်လွှင့်ခန်း များ၊ တည်းဖြတ်ခန်းများနှင့် ဂြိုဟ်တုစက်ခန်းများ အတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို

လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဌာနအလိုက် တာဝန်ရှိသူ များ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုများ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည်များကို လုပ်ငန်းခွင် မပျက် အပိုင်းလိုက်၍ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်သွားရန် နှင့် အခြားလိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန်မှာကြား သည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ သည် တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေး တပ်(မှော်ဘီ)အတွင်း မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (မှော်ဘီ)ကို ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၁၁ ရက်တွင် Analog Playback စနစ်ဖြင့် စတင်စမ်းသပ် ထုတ်လွှင့်ခဲ့ကြောင်း၊ ၁၉၇၅ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၇ ရက် ရွှေရတတပ်မတော်နေ့တွင် မြဝတီရုပ်မြင်သံကြားကို တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ်အဖြစ် စတင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် Digital Playback စနစ်ဖြင့် စမ်းသပ်ထုတ်လွှင့်နိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၂

ခုနှစ်တွင် Digital ရုပ်သံလိုင်း ၇ လိုင်းကို ထုတ်လွှင့် ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် အင်္ဂလိပ်ပိုင်း သတင်းနှင့် အစီအစဉ်များကို ထပ်မံတိုးချဲ့ ထုတ်လွှင့် နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၂၇ ရက်မှစ၍ ရုပ်သံလိုင်းများအား HD စနစ်ဖြင့် ထုတ်လွှင့်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း၊ တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေး တပ်အနေဖြင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပသတင်းများ၊ ထိပ်တန်းရောက် ကမ္ဘာ့သတင်းသုံးသပ်ချက်များ၊ ဗဟုသုတဖြစ်ဖွယ်နှင့် သုတရသဖြစ်ဖွယ် အစီအစဉ် များကို နေ့စဉ်ထုတ်လွှင့်ပြသလျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (မြဝတီရုပ်မြင်သံကြား)အနေဖြင့် ကြည့်ရှုသူများကို မှန်ကန်သည့် အသိအမြင်၊ အတွေးအခေါ်များ ရရှိ စေရေးပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်စေ ရေး၊ အမျိုးသားရေးအမြင်ရှိစေရေး အစဉ်ကြိုးပမ်း ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်၏ ပမာဏကျသည့် သွက်လက်ထက်မြက်သည့် မီဒီယာ တစ်ခုအဖြစ် ရပ်တည်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့မှ ထုတ်ပြန်ထားရှိသော နိုင်ငံဝန်ထမ်းကျင့်ဝတ်၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေဆိုင်ရာ ဟောပြောဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၉
ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့မှ ထုတ်ပြန်ထားရှိသော နိုင်ငံ ဝန်ထမ်းကျင့်ဝတ်၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေဆိုင်ရာ ဟောပြောဆွေးနွေးပွဲ အခမ်း အနားကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပ ပြုလုပ်ရာ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချာလီသန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရင် မောင်ညွန့်၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြား ချုပ်များ၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြား ရေးမှူးများ၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့တို့မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အထွေထွေ မန်နေဂျာများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့် တာဝန်



ရှိသူများ တက်ရောက်ကြ သည်။ ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ယနေ့ဟောပြောပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသော အရာရှိ ကြီးများသည် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့ အစည်းများ၏ စီမံအုပ်ချုပ်ရေး

လုပ်ငန်းများကို လက်တွေ့တာဝန် ယူ ဆောင်ရွက်နေကြသူများ ဖြစ်သဖြင့် အရာရှိကြီးများအနေ ဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီက ချမှတ်ထားသည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်နှင့် ဦးတည် ချက်(၁၂)ရပ်ကို ကောင်းစွာသိရှိ

နားလည်ပြီး ပြောင်းလဲလာသော ခေတ်မီနည်းပညာ၊ အတတ်ပညာ များကို အမြဲလေ့လာဆည်းပူးကြ ရန်နှင့် မိမိတို့ လက်အောက်ရှိ ဝန်ထမ်းများကို ပြောင်းလဲ တိုးတက်လာသည့် ခေတ်မီနည်း ပညာများကို စဉ်ဆက်မပြတ်

လေ့လာ သင်ယူနိုင်စေရေး ဆောင်ရွက်ပေးကြရမည် ဖြစ် ကြောင်း၊ အရာထမ်းကြီးများသည် နိုင်ငံဝန်ထမ်းများဖြစ်၍ နိုင်ငံ ဝန်ထမ်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရမည် ဖြစ် ကြောင်း၊ မိမိလက်အောက် ဝန်ထမ်းများကိုလည်း သင်ကြား ပြသ လမ်းညွှန်ပြုရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့က ထုတ်ပြန်ထား ရှိသော နိုင်ငံဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကို တိကျစွာ လိုက်နာကြရမည်ဖြစ်ပြီး ရုံး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လည်း ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန် အဖွဲ့က ထုတ်ပြန်ထားသည့် ရုံးလုပ်ငန်းလက်စွဲကို လက်ကိုင်

ပြုထားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်က နိုင်ငံဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကို လည်းကောင်း၊ ဝန်ထမ်းရေးရာဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က နိုင်ငံ ဝန်ထမ်းကျင့်ဝတ်၊ ဥပဒေ၊ နည်း ဥပဒေများကို လည်းကောင်း၊ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးရာ တက် ရောက်သူများက သိရှိလိုသည့်များ ကို မေးမြန်းပြီး သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက အသေးစိတ် ပြန်လည် ရှင်းလင်းကာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ် အမှာစကားပြောကြား၍ အခမ်း အနားကို ရပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

ယခုနှစ် မိုးစပါးရာသီ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မိုးစပါးဧက ၁၁၄၅၀၀၀ စိုက်ပျိုးရန်လျာထား

ရန်ကုန် ဇွန် ၉
ယခုနှစ် မိုးစပါးရာသီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း၌ မိုးစပါးဧက ၁၁၄၅၀၀၀ စိုက်ပျိုးရန် လျာထားဆောင်ရွက်နေကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ်ပေါင်း ၁၈ မြို့နယ်တွင် မိုးစပါးဧက စိုက်ပျိုးသွားမည်ဖြစ်ပြီး မိုးစပါးအများဆုံးစိုက်ပျိုးသော သုံးခုမြို့နယ်၌ ၁၅၅၂၈ ဧက စိုက်ပျိုးရန် လျာထားကြောင်း သိရသည်။ “ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှာ စိုက်ပျိုးတဲ့ မိုးစပါးကို ပြည်တွင်း စားသုံးမှုနဲ့ ပြည်ပလိုက်အဖြစ် စိုက်ပျိုးနေတာဖြစ်ပါတယ်။ မိုးစပါး လျာထားဧက ပြည့်မီအောင်စိုက်ပျိုးဖို့နဲ့ တစ်ဧကအထွက်နှုန်း တိုးတက် ရေးအတွက်စိုက်ပျိုးရေးနည်းစနစ်အပေါ် ပြုပြင်ဆင်နွှဲ သီးနှံကာကွယ်ခြင်း လုပ်ငန်းနဲ့ ရိတ်သိမ်း ချိန်လွန်ပညာပေးရေးလုပ်ငန်းတွေကို ကာလ အလိုက် ပညာပေးဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ် မိုးစပါးဧက ၁၁၄၅၀၀၀ ပြည့်ပေးဒေသကြီးအတွင်းမှာ စိုက်ပျိုးဖို့ လျာထားဆောင်ရွက်နေ ပါတယ်” ဟု ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်လှကြည်က ပြောသည်။ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေ အရင်းမပျောက် မတည်ငွေကျပ် ဘီလီယံ ၂၃၀ ဖြင့် မိုးစပါးသီးနှံအတွက် ၇၁၁၁၁ ဧကကို ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဝယ်ယူကြိုတင်ရေးအစုအဖွဲ့ကုမ္ပဏီ ၁၆ ခုနှင့် သမ အသင်းစု သုံးစုတို့က မြို့နယ် ၁၃ မြို့နယ်တို့တွင် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည်။

ချင်းပြည်နယ်အတွင်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် စေတနာရှင်အလှူရှင်များက အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၉
ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်း မိုခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ချင်းပြည်နယ် အတွင်း ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများအား ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် စေတနာရှင် အလှူရှင်များက အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ချင်း ပြည်နယ် ဟားခါးမြို့ရှိ ပြည်နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ဝန်ဆန်းထွန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး မင်းနိုင်၊ အနောက်မြောက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အလှူရှင်များ

တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြား သည်။ ထို့နောက် စေတနာရှင် အလှူရှင်များဖြစ်သည့် သူရဦးဘိုရီ (ဤနုနုဒီးဆေးပေါ့လိပ်) မိသားစု က အလှူငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀၊ ဦးအောင်မျိုးဟိန်းမိသားစုက အလှူ ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၊ ဦးစိုးဝင်းထွန်း မိသားစုက အလှူငွေကျပ်သိန်း ၅၀၊ West Corporation Japan မှ အလှူငွေကျပ် သိန်း ၅၀၊ ဗိုလ် သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၆၆)မှ အရာရှိ များက အလှူငွေကျပ်သိန်း ၄၀၊ ဦးသန်းဇင် (သုဇာတဆေးခန်း) မိသားစုက အလှူငွေကျပ် ၁၀ သိန်းနှင့် အခြားစေတနာရှင် အလှူရှင်များက အလှူငွေများနှင့်

တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြား သည်။ ထို့နောက် စေတနာရှင် အလှူရှင်များဖြစ်သည့် သူရဦးဘိုရီ (ဤနုနုဒီးဆေးပေါ့လိပ်) မိသားစု က အလှူငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀၊ ဦးအောင်မျိုးဟိန်းမိသားစုက အလှူ ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၊ ဦးစိုးဝင်းထွန်း မိသားစုက အလှူငွေကျပ်သိန်း ၅၀၊ West Corporation Japan မှ အလှူငွေကျပ် သိန်း ၅၀၊ ဗိုလ် သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၆၆)မှ အရာရှိ များက အလှူငွေကျပ်သိန်း ၄၀၊ ဦးသန်းဇင် (သုဇာတဆေးခန်း) မိသားစုက အလှူငွေကျပ် ၁၀ သိန်းနှင့် အခြားစေတနာရှင် အလှူရှင်များက အလှူငွေများနှင့်



စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများအား ပေးအပ်လှူဒါန်းကြရာ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ဝန်ဆန်း ထွန်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းနိုင် နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံ ရယူကြပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ များ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။ အလားတူ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး မင်းနိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကေသွယ်

မိသားစုက ချင်းပြည်နယ်အတွင်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အလှူငွေကျပ် ၄၅ သိန်းကို ပေးအပ် လှူဒါန်းရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် က လက်ခံရယူပြီး (အပေါ်ဇုံ) ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည် ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။

သတင်းစဉ်

(၂၉) ကြိမ်မြောက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေတစ်သက်တာဆု၊ ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ ပညာရည်ချွန်ဆုနှင့် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်စာအုပ်ဆု ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၉

(၂၉) ကြိမ်မြောက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေတည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေတစ်သက်တာဆု၊ ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ ပညာရည်ချွန်ဆုနှင့် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်စာအုပ်ဆု ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ Horizon lake View Resort ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင် မန်းငြိမ်းမောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ဦးကိုကို၊ ဒေါက်တာမျိုးသိန်းကျော်၊ Jeng Phang နော်တောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်မောင်၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး) နှင့် ဆရာမကြီး၊ ဆရာမကြီးများ၊ ပခုက္ကူစာပေဆု ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ စာပေကဏ္ဍအတွက် တန်ဖိုးဖြတ်၍ မရနိုင်သော ပခုက္ကူစာပေဆု မှတ်တမ်းဗီဒီယိုကို ပြသသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည်

ပညာရေးပိုင်းမှ ကြည့်မည်ဆိုလျှင်လည်း ပခုက္ကူပညာရည်ချွန်ဆုရရှိခဲ့သည့် သား၊ သမီးများသည် ယခုအခါ ပညာရပ်နယ်ပယ်အသီးသီးတွင် နိုင်ငံအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နေကြပြီ ဖြစ်သည့်အတွက် အောင်မြင်မှုအသီးအပွင့်များ ဝေဆာနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရန်နှင့် စာဖတ်သူ များ စာအုပ်ကောင်းများဖတ်ရှုနိုင်ရန် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်စာအုပ်ဆုကိုလည်း ၂၀၁၃ ခုနှစ်က စတင်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်မှာ ယခုနှစ်ဆိုလျှင် စာအုပ်ပေါင်း ၄၁ အုပ်ကို ဆုချီးမြှင့်ပြီး စာဖတ်ပရိသတ်နှင့် မိတ်ဆက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

ဘာသာရပ်တိုင်းတွင် ဆုရရှိသည့် စာမူလက်ရာ များသည် နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူအတွက် ရသာ၊ သုတ ပြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည့် ဘဝလမ်းညွှန်စာမူကောင်း



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် မန်းငြိမ်းမောင် ပခုက္ကူစာပေတစ်သက်တာဆု ဆရာမကြီး ဒေါက်တာရီရီလှ (ယုဝတီခင်ဦး) ကိုယ်စား မိသားစုဝင်တစ်ဦးအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



မြန်မာစာပေပညာရပ်များ၏ ပိုင်းဝန်းကြီးပေးမှုများ ပါဝင်သကဲ့သို့ စာပေပညာရပ်များကို ချီးမြှင့်သည့် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိက စာပေဆုတည်ထောင် သူများ၏ အားစိုက်ထုတ်မှုသည်လည်း အဓိကကျပါ ကြောင်း၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေစာပေဆုသည် ၁၉၉၃ ခုနှစ် တွင် စတင်ခဲ့သည့်အတွက် သက်တမ်းရှည် ပုဂ္ဂလိက စာပေဆုတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ စာဖတ်ပရိသတ် ပြည်သူများ အတွက် အကျိုးပြုစာပေများ ရှင်သန်ထွန်းကားရေး နှင့် မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များ ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ရန် ရည်ရွယ်လျက် စာပေ အလှူဒါနမည်ဖြင့် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေစာပေတစ်သက်တာ စာပေဆုနှင့် စာပေဆုဘာသာရပ်လေးမျိုးကို စတင် ချီးမြှင့်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုအခါ တစ်သက်တာ စာပေဆု နှင့် ဘာသာရပ်ငါးမျိုးကို ဆုချီးမြှင့်လျက်ရှိပါ ကြောင်း၊ ဘဝတစ်သက်တာလုံး စာပေအကျိုးကို တစိုက်မတ်စတ် စွမ်းစွမ်းတစ်သယံပိုင်းထမ်းရွက်ခဲ့ သည့် စာရေးဆရာ၊ စာရေးဆရာမကြီးများကို တစ်သက်တာစာပေဆုအဖြစ် ရုဏ်းပြုချီးမြှင့်ခဲ့သည် မှာ ယခုနှစ်ဆိုလျှင် ၃၅ ဦးအထိ ရှိလျက်ရှိပါကြောင်း။

များ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆုရရှိသူ ဆရာ ဆရာမများ အားလုံးလည်း မိမိတို့ကလောင်စွမ်းဖြင့် နိုင်ငံ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ဆတတ်ထမ်းပိုး ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေ၊ ပညာရည်ချွန်ဆုရရှိကြသည့် သမီးငယ်များသည်လည်း အနာဂတ်တွင် တိုင်းပြည် နှင့် လူမျိုးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပညာဉာဏ်စွမ်း ဖြင့် ကြိုးစားဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေး ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး) က ဆုချီးမြှင့်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။ ထို့နောက် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကိုကျင်းပရာ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် မန်းငြိမ်းမောင်က ပခုက္ကူ စာပေတစ်သက်တာဆု ဆရာမကြီး ဒေါက်တာ ရီရီလှ (ယုဝတီခင်ဦး) နှင့် ဆရာမကြီး ဒေါက်တာ ရီရီလှ (ယုဝတီခင်ဦး) ဆိုအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

တက္ကသိုလ် (မန္တလေး) ရုပ်ရှင်နှင့် ပြဇာတ်ပညာဌာန ဒုတိယနှစ်ကျောင်းသူ မမြတ်ရွှေစင်မူးတို့အား လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး) က ကဗျာ ပေါင်းချုပ် ပထမဆုရ ဌေးသစ်လွင် (ပရိမ္မ)၊ ဒုတိယ ဆုရ ချစ်စုအောင်နှင့် တတိယဆုရ ခက်ဇော် (ကဗျာ) တို့အားလည်းကောင်း၊ ပခုက္ကူစာပေဆုရန်ပုံငွေ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းခိုင်ဦးက ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်ဆုရ MP Maung Myinti အောင်တိုး (စိန်ခြယ်) နှင့် ဦးမြင့်နိုင်တို့ အားလည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြ သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိန်းကျော်က ကျမ်းစာပေ ပထမဆုရ မောင်မြကျော်၊ ဒုတိယဆုရ ကျော်သက်ခိုင် (မုံရွာ) နှင့် တတိယဆုရ သိဒ္ဓိမောင်အေးတို့အားလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး Jeng Phang နော်တောင်က သုတေသနစာပေ ပထမဆုရ တင်တော်၊ ဒုတိယဆုရ ဒေါက်တာခင်စန်းရီနှင့် တတိယဆုရ မင်းသူရိန် (ထားဝယ်) တို့အား လည်းကောင်း ဆုများပေးအပ် ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင်က (၂၉) ကြိမ်မြောက် ပညာရည်ချွန်ဆု ဆုချီးမြှင့်ပွဲအား ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) ရုပ်ရှင် နှင့် ပြဇာတ်ပညာဌာန ဒုတိယနှစ်ကျောင်းသူ မခိုင် သဇင်သိန်းနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာ

တက္ကသိုလ် (မန္တလေး) ရုပ်ရှင်နှင့် ပြဇာတ်ပညာဌာန ဒုတိယနှစ်ကျောင်းသူ မမြတ်ရွှေစင်မူးတို့အား လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး) က ကဗျာ ပေါင်းချုပ် ပထမဆုရ ဌေးသစ်လွင် (ပရိမ္မ)၊ ဒုတိယ ဆုရ ချစ်စုအောင်နှင့် တတိယဆုရ ခက်ဇော် (ကဗျာ) တို့အားလည်းကောင်း၊ ပခုက္ကူစာပေဆုရန်ပုံငွေ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းခိုင်ဦးက ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်ဆုရ MP Maung Myinti အောင်တိုး (စိန်ခြယ်) နှင့် ဦးမြင့်နိုင်တို့ အားလည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြ သည်။

ယင်းနောက် (၂၉) ကြိမ်မြောက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆု၊ တစ်သက်တာ ဆုရ ဆရာမကြီးဒေါက်တာရီရီလှ (ယုဝတီခင်ဦး) က ဆုရရှိသူများကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည် ပြောကြားပြီး ပခုက္ကူစာပေဆုရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေး ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းခိုင်ဦးက ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်နှင့် စာပေအတွက် အကျိုးပြု ပုံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးနှင့် ပခုက္ကူစာပေဆုရန်ပုံငွေ ကြီးကြပ်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌတို့သည် ပခုက္ကူစာပေတစ်သက်တာ ဆု၊ ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ပညာရည်ချွန်ဆုနှင့် ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်ဆုရရှိသူများနှင့် စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင်ဇာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ယနေ့ ဆုချီးမြှင့်ပွဲတွင် တစ်သက်တာစာပေဆု အပါအဝင် ဝတ္ထုရှည်ဆု၊ ဝတ္ထုတို ပေါင်းချုပ်ဆု၊ ကဗျာ ပေါင်းချုပ်ဆု၊ ကျမ်းစာပေဆုနှင့် သုတေသနစာပေဆု စုစုပေါင်း ၁၇ ဆုကို ချီးမြှင့်နိုင်ခဲ့ပြီး ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်ဆုသုံးဆုနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် ပညာသင်ဆု နှစ်ဆုတို့ကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

● ကျောင်းမှ

မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ မှ ၄၅ မိုင်ခန့်အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ ရခိုင် ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ၉ ပေမှ ၁၃ ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

အဆိုပါ အားကောင်းသောလေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း၏ အရှိန် ကြောင့် ယနေ့ညမှ ဇွန် ၁၁ ရက်အတွင်း နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်

ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး အချို့ဒေသများတွင် ဒေသ အလိုက်နှင့် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးခြင်းများနှင့်အတူ လေပြင်းတိုက်ခတ် ခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။

အကြံပြုချက်

အဆိုပါ အားကောင်းသောလေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း၏ အရှိန် ကြောင့် လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးကြီးခြင်း၊ ရုတ်တရက်ရေကြီးခြင်း နှင့်အတူ မြေပြိုခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသဖြင့် ကုန်းမြင့်ဒေသအနီးတွင်

နေထိုင်ကြသူများအနေဖြင့် မြေပြိုမှုအန္တရာယ်ကိုလည်းကောင်း၊ မြစ်ငယ်၊ ချောင်းငယ်များအနီးတွင် နေထိုင်ကြသူများအနေဖြင့် ရေကြီး၊ ရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သောကြောင့် ကြိုတင်သတိပြုနေ ထိုင်ကြပါရန်နှင့် ပြည်တွင်းလေကြောင်းပျံသန်းရေးနှင့် မြန်မာ့ ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့ရှိ ကမ်းရိုး၊ ကမ်းဝေးငါးဖမ်းရေယာဉ်များ၊ သင်္ဘောများအနေဖြင့်လည်း ကြိုတင် သတိပြုနိုင်ပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

မိုး/စလ

ဒို့တောင်သူတွေ ဝင်ငွေတိုးဖို့ နေကြာမျိုးစေ့ ထုတ်လုပ်ဖို့

မောင်အောင်

“ကိုအောင်ရေ ငါ့ညီ ပျောက်ချက်သား ကောင်းလှပါကလား။ “သင်ကြန်အပြီး မေလဆန်းပိုင်းတုန်းကတော့ ငါ့ညီကို မကွေး၊ ပွင့်ဖြူမှာတွေ့လိုက်၊ မိတ္ထီလာမှာ တွေ့လိုက်၊ မြိတ်မှာတွေ့လိုက်၊ ကျွန်းစုမှာတွေ့လိုက်၊ ပန်းတနင်္သာမှာတွေ့လိုက်၊ ညောင်တုန်းမှာတွေ့လိုက်နဲ့ တစ်နေ့တစ်မျိုး မရိုးရအောင်တွေ့နေရတော့ တိုင်းပြည်အတွက် တယ်ပြီး အလုပ်လုပ်ပါလားဆိုပြီး ငါတို့တစ်တွေ အံ့ဩနေကြတာ။ တီဗွီကပြောသလို ပြောရရင်တော့ အလွန်အလွန် အလွန်အလွန် အားကောင်းသော မိုခါမုန့်တိုင်းလည်း ဝင်သွားပြီးရော ငါ့ညီသတင်းက ပျောက်နေတယ်။ မိုခါမုန့်အတူ ပါသွားပြီလားလို့ စိုးရိမ်လို့ မင်းဆီဖုန်းဆက်လိုက်တာ။”

ကျွန်တော်အပြင်က ပြန်ရောက်လာပြီး အဝတ်လဲနေစဉ် ဖုန်းကမြည်လာသည်။ ကျွန်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနတွင် စတင်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကတည်းက ကျွန်တော်၏ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုများကို စောင့်ကြည့်ပြီး အားပေးနေသည့် ကျွန်တော်၏ အစ်ကိုကြီးထံမှ ဖုန်းဖြစ်ပါသည်။
“မိုခါမုန့် ပါမသွားပါဘူး အစ်ကိုကြီးရယ်။ ကျွန်တော်တို့ ဝန်ကြီးဌာနက ပုံမှန်အလုပ်များရတဲ့ ကြားထဲက မိုခါမုန့်ဝင်လာတော့ ရခိုင်ပြည်နယ်မှာ ရော မိုခါမုန့်သွားတဲ့ လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက်မှာ ရှိတဲ့ ကျွန်တော်တို့ဌာနက ရုံးတွေပျက်စီးကြတယ်။ ဒီတော့မနေ့တုန်းက အဲဒီရုံးတွေပြန်ပြီးပြင်ဖို့ ငွေလိုတယ်။ အဲဒီနေ့ရရှိရေး ကျွန်တော်တို့ဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်မှာရှိတဲ့ ဦးစီးဌာနက ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တွေနဲ့ ဘတ်ဂျက်အစည်းအဝေး လုပ်တယ်။ ပြန်ပြီးစိစစ်နေတာ။”



“ဒီနေ့တော့ အစ်ကိုကြီးရေ နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းမှာရှိတဲ့ ရှစ်မြို့နယ်က တောင်သူတွေကို မျိုးနေကြာထုတ်လုပ်နည်း လက်တွေ့သရုပ်ပြတာပဲ”

စားသုံးဆီဖူလုံဖို့ ဦးစားပေး

“မင်းဟာက တစ်နေ့တစ်မျိုး မရိုးရပါလားကွာ။ အရင်ခေါက်တွေတုန်းက ဆီထွက်နေကြတာကို စားသုံးဆီဖူလုံဖို့ ဦးစားပေးပြီးလုပ်ကြတယ်။ အခု ကျတော့ မျိုးနေကြာဖြစ်သွားပြန်ပြီ။ မင်းတို့ အမျိုးမျိုးလျှောက်လုပ်လို့ ဒို့တောင်သူတွေမျက်စိ လည်ကြတော့မှာပဲ။ ကံ ဒါနဲ့မျိုးနေကြာကို ဘာကြောင့်ထုတ်သလဲ ပြောစမ်းပါဦး။”
ကျွန်တော့်အစ်ကိုကြီးက တောင်သူစစ်စစ် ဖြစ်သည်။ အသက် ၈၀ ကျော်ပြီ။ ဆယ်တန်းအထိ ကျောင်းနေဖူးသည်။ ဆယ်တန်းတစ်နှစ်ကျတော့ ကျောင်းဆက်မတက်တော့ဘဲ မိဘာကံငုတ် လက်ရင်း ရွာပြန်ပြီး လယ်လုပ်နေသူဖြစ်သည်။ ကျွန်တော့်ထက်ပင် အသက် ၁၀ နှစ်ကျော်ကျော် ကြီးသည်။ ဆယ်တန်းထိကျောင်းနေဖူးသူဖြစ်၍ လယ်ကိုင်သမားရိုးကျမလှပေ။ ရွာထွက်ကိုယ်ပိုင်ထွန်စက် သူ ပထမဆုံးဝယ်ပြီးသုံးသည်။ ကိုယ်တိုင်ထွန်စက် မောင်းသည်။ လယ်ကွင်းထဲမှာ ကိုယ်တိုင်ဖိစီးစီး လုပ်သူဖြစ်၍ ယခုသတ်မှတ်ထားသည့် စပါးပန်းတိုင် အထွက်နှုန်းကို လွန်ခဲ့သည့် နှစ် ၃၀ လောက် ကတည်းက အစ်ကိုကြီးလယ်က ရခဲ့သည်။ သည့်

အတွက်လည်း စေ့စပ်သေချာသည့် အစ်ကိုကြီး၏ မေးခွန်းကို သာမန်ဖြေ၍မရပါ။

စားသုံးဆီဖူလုံဖို့ နေကြာဧက ၁၅ သိန်း စိုက်ဖို့ နိုင်ငံတော်က ရည်မှန်း

“အစ်ကိုကြီး၊ ဆီများထွက်ဖို့ နေကြာဧက များများစိုက်ရမယ်လေ။ နေကြာဧကများများ စိုက်ဖို့ မျိုးစေ့များလို့တာပေါ့။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က တစ်ပြည်လုံးမှာ နေကြာဧက ၃ နှစ်သိန်းကျော်ပဲ စိုက်တယ်။ ဒါပေမယ့် စားသုံးဆီဖူလုံဖို့ကို နေကြာဧက ၁၅ သိန်း စိုက်ကြဖို့ နိုင်ငံတော်က ရည်မှန်းပြီး ကျွန်တော်တို့ ဝန်ကြီးဌာနကို တာဝန်ပေးတယ်။ ဒီနေကြာဧက ၁၅ သိန်းဆိုတာကလည်း အရင် ၂၀၁၃-၂၀၁၄ လောက်က စိုက်ခဲ့ပြီးသား။ အဲဒါကြောင့် ကျွန်တော် တို့လည်း တောင်သူတွေကိုစိုက်ဖို့ စည်းရုံး တယ်။”

“တကယ်တော့ တောင်သူတွေကလည်း နေကြာ အကြောင်းသိပြီးသား။ နေကြာက စိုက်ရတာ လွယ်တယ်။ ကရိုက်ထ မများဘူး။ မြေဆီကလည်း ကျန်တဲ့သီးနှံတွေလောက်မလိုဘူး။ ရေလည်း စပါးလောက်မလိုဘူး။ ဒါ့အပြင် အသက်ရက် ကလည်း ၇၅-၈၀ ကနေ ၈၅ ရက် အရေးကုန်ပဲ။ နောက်တစ်ခါ မျိုးလိုအပ်ချက်အနေနဲ့ကလည်း စိုက်ပျိုးရတဲ့မျိုးစေ့ပမာဏနဲ့ ထွက်ရှိတဲ့ မျိုးစေ့ ပမာဏမြင့်မားတယ်။ ဒါ့အပြင် စိုက်ပျိုးစရိတ် သက်သာတယ်။ တစ်ဧကဆီထွက်နှုန်းကောင်းတဲ့ အပြင် ပိုးမွှားရောဂါနဲ့ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်တဲ့ အခါမှာလည်း ပျက်စီးမှုနည်းတယ်။ အဲဒါကြောင့် ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က နေကြာစိုက်ဧက ၁၅ သိန်း လျာထား တော့ ကျွန်တော်တို့က စိုက်မှစိုက်ပါမလားလို့ စိုးရိမ် ခဲ့တယ်။ ဒါပေမယ့် ဧက ၁၂ သိန်းခွဲလောက် စိုက်ခဲ့ ကြတယ်။ နေကြာဈေးလက်လည်း ကောင်းတယ်။ ပြီးတော့ နေကြာဆီကိုလည်း လူတွေက စားလာ ကြပြီ။ အဲဒါကြောင့် ဒီနှစ်ဆောင်းမှာ ဝင်ငွေရမှန်း သိလို့ တောင်သူတွေက သေချာအက် တိုးပြီး စိုက်ကြမှာ။ အဲဒီတော့ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်ပေးဖို့က ကျွန်တော်တို့ဝန်ကြီးဌာန တာဝန်လေ။ အဲဒါကြောင့် အခုမိုးနေကြာစိုက်တဲ့အခါမှာ သာမန်ဆီထွက် နေကြာစိုက်ဖို့ထက် မျိုးနေကြာအဖြစ် ထုတ်လုပ် ကြဖို့ ကျွန်တော်တို့ ရည်မှန်းဆောင်ရွက်ခဲ့တာ။ ဒါ့ကြောင့် ကျွန်တော်တို့ နေပြည်တော် ရှစ်မြို့နယ်က

တောင်သူတွေကိုဖိတ်ပြီး မျိုးနေကြာ ဘယ်လို ထုတ်ရမယ်ဆိုတာ ဒီနေ့ကွင်းသရုပ်ပြပွဲ ပြုလုပ် တာ။”

ကျွန်တော်က ကျွန်တော်တို့ကွင်းသရုပ်ပြပွဲ ပြုလုပ်ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ထပ်မံရှင်းပြလိုက် ရ၍ ကျေနပ်အားရမိသွားသည်။

“အေး ဟုတ်ပါပြီ။ ထားပါတော့ မျိုးနေကြာ ထုတ်တာက ရိုးရိုးဆီထွက်နေကြာထုတ်တာနဲ့ ဘာကွာလို့လဲ။ ဘာတွေလုပ်ရသလဲ။ ပြောစမ်း ပါဦး။”

အစ်ကိုကြီး အားတက်သရောမေးလာ၍ ကျွန်တော် ကျေနပ်အားရမိသည်။

နေကြာမှာ သဘာဝမျိုးအုပ်စု နှစ်မျိုးရှိ

“အစ်ကိုကြီးသိတဲ့အတိုင်း နေကြာသီးနှံက ပင်ခြားဝတ်မှုနဲ့ကူးတဲ့ သီးနှံဖြစ်တာကြောင့် ပြင်ပ အကူအညီနဲ့ ဝတ်မှုနဲ့ကူးပေးမယ်ဆိုရင် ပိုပြီး သန္ဓေအောင်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် နေကြာ စိုက်ခင်းမှာ ပျားပိုးတွေ ချပေးထားရင် နေကြာလည်း ဝတ်မှုနဲ့ကူးပြီး နေကြာအထွက်ကောင်းမှာ ဖြစ်သလို ပျားပိုးတွေကလည်း ပျားရည်ရမှာကြောင့် ဝင်ငွေနှစ်မျိုးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ နေကြာမှာ သဘာဝ ဝတ်မှုနဲ့ကူးမျိုးနဲ့ စပ်မျိုးနေကြာဆိုပြီး မျိုးအုပ်စု နှစ်မျိုးရှိပါတယ်။ စပ်မျိုးနေကြာတွေက အထွက်နှုန်း ပိုကောင်းပြီး မြေပြောင်းရေကောင်း အခြေအနေ ကောင်းမှသာ အထွက်နှုန်းကောင်းမှာဖြစ်ပြီး ခက်တာက မျိုးပြန်ပြီးခံလို့မရနိုင်ပါဘူး။ သဘာဝ ဝတ်မှုနဲ့ကူးမျိုးကတော့ မိဘာမျိုးတွေက ဝတ်မှုနဲ့ ကူးရာမှ ရရှိလာတဲ့မျိုးဖြစ်တဲ့အတွက် အကြမ်းခံပါ တယ်။ ဒေသမရွေး စိုက်ပျိုးလို့ရတဲ့အပြင် တောင်သူတွေ မျိုးပြန်ပြီးခံလို့ရပါတယ်။ ကနေ့ ကျွန်တော်တို့ တောင်သူတွေကို လက်တွေ့သရုပ်ပြ တဲ့ ဆင်းရွှေကြာ(၂)မျိုးဆိုရင် လေးနှစ်အထိ မျိုးခံ လို့ရပါတယ်။

“အေး ကောင်းတယ်ကွာ။ အဲဒီ ဆင်းရွှေကြာ (၂) မျိုးက မင်းတို့ဘယ်နိုင်ငံက ဝယ်တာလဲ။ သူရဲ့ ကောင်းခြင်း လက္ခဏာတွေက ရော ဘာတွေလဲ။”

ကျွန်တော်ပင် စကားမဆုံး။ အစ်ကိုကြီးက ဖြတ်၍ မေးလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

“ဘယ်နိုင်ငံကမှ ဝယ်တာ မဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ ရေဆောင်း စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီး ဌာနက ထုတ်လုပ်တာပါ။ ဆင်းရွှေကြာ(၂) နေကြာ က အသက်ရက် (၈၀-၈၅) ရက်ရှိပြီး အရင်အမြင့် လေးပေကနေ လေးပေခွဲအထိရှိတယ်။ အပွင့် အချင်းက (၅-၈) လက်မရှိပြီး အပွင့်တစ်ပွင့်မှာ အောင်မြင်တဲ့အစေ့ (၅၀၀-၈၀၀) အထိပါတယ်။ အစေ့ ၁၀၀၀ က အလေးချိန် (၄၀-၄၅) ဂရမ်ရှိပြီး ဆီထွက်ရာခိုင်နှုန်း (၄၅-၄၈) ရှိတယ်။ အထွက် ကောင်းမျိုးဖြစ်ပြီး တစ်ဧကကို (၂၅-၃၀) တင်း ထွက်ရှိတယ်။”

“မင်းဟာက ဟုတ်ရောဟုတ်ရဲ့လား။ တယ်ပြီး တိကျပါလား။”

အစ်ကိုကြီးက ဖြတ်၍မေးလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

“အစ်ကိုကြီးရယ် ဘယ်မတိကျလို့ ရပြီလဲ။ နိုင်ငံတော်ရဲ့တစ်ခုတည်းသော စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဦးစီးဌာနလေ။ ဒါပေမယ့် ဘယ်အပင်မျိုး မဆို စိုက်ချိန်မှစိုက်ဖို့လိုတယ်။ မြေကိုစနစ်တကျပြု ပြင်ပြီး သတ်မှတ်တဲ့သွင်းအားစုထည့်ဖို့လိုတယ်။ ဆင်းရွှေကြာ(၂) ကို မိုးရာသီမှာ မေလနဲ့ ဇွန်လမှာ စိုက်ရပြီး မိုးနှောင်းအနေနဲ့က စက်တင်ဘာလနဲ့ အောက်တိုဘာလမှာ စိုက်ရမယ်။ အစ်ကိုကြီးသိတဲ့ အတိုင်း မြေပြုပြင်ရင်တော့ ထယ်ရေးနက်နက်ထိုးပြီး ထယ်ရေးညက်ဖို့လိုတယ်။ စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

“နေကြာက သေချာစိုက်ရင် တစ်ဧကကို (၂၅-၃၀) တင်း ထွက်ရှိနိုင်တယ်။ သာမန် ဆီထွက်နေကြာပဲဆိုရင်တော့ ၂၅ တင်းထွက်တယ်ဆိုရင် တစ်တင်းကို ငွေကျပ် ၃၂၀၀၀ ဈေးရှိတာကြောင့် ငွေကျပ် ၈၀၀၀၀၀ လောက်ရပါမယ်။ အဲဒီအခင်းကဲ့ပဲ မျိုးစေ့မျိုးသန့်ထုတ်မယ်ဆိုရင် မျိုးစေ့က တစ်တင်းရပြီး ငွေကျပ် ၄၈၀၀၀ ရမယ်။ ဆီထွက်နေကြာစေ့ ၂၄ တင်းက ငွေကျပ် ၃၂၀၀၀ ဈေးနဲ့ဆိုရင် ကျပ် ၇၆၈၀၀၀ ရပြီး မျိုးတစ်တင်းက ငွေကျပ် ၄၈၀၀၀ ရမှာကြောင့် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၈၁၆၀၀၀ ရပါမယ်”

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဆိုင်ကလုနီးမှန်တိုင်း(မိုခါ) တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်ဒေသများ၌ ဒေသအလိုက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးသူများက သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၉
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် ဆိုင်ကလုနီးမှန်တိုင်း(မိုခါ) တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့်ဒေသများကို သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၁၁ အရ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများ အဖြစ်ကြေညာချက်များထုတ်ပြန်၍ ယင်းဒေသများ အဖြစ်ကြေညာချက်များတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဒေသအလိုက် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများကို ခန့်အပ်တာဝန်ပေး ထားပြီးဖြစ်သည်။

ထိုသို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်ထား ရှိရာ ယနေ့တွင် ကျောက်ဖြူမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး လူအေးသည် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် အတူ မင်းပြင်ဝန်ထမ်းအိမ်ရာရှိ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း

များနှင့် ၎င်းတို့၏မိသားစုဝင်များအား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်ပေးနေမှုများကို သွားရောက်ကြည့်ရှု အားပေးပြီး စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ကာ မုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ဌာနဆိုင်ရာရုံးများ ပြင်ဆင်ပြီးစီးမှုအား သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ယင်းနောက် သန့်ပန်းချောင်း ရပ်ကွက်ရှိ မြို့ရေနုတ်မြောင်းများ ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ရေထွက်ပေါက်ပြန်လည် ပြုပြင်မည်နေရာအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ် သည့်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။(အောက်ပုံ)

အလားတူဘူးသီးတောင်မြို့သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး အေးဝင်းသည် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် အတူ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု ခြောက်ခုတို့မှ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရန် ကျေးရွာကိုယ်စားလှယ်များအား စားသုံးသူရေးရာ ဂိုဒေါင်မှ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ထုတ်ပေးနေမှုကို



သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။ (အပေါ်ပုံ) ယင်းနောက် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီး ဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ရပ်ကွက်များ၊ ဈေးများနှင့် အခြေခံ ပညာကျောင်းများ သန့်ရှင်းသာယာလှပစေရေး ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။ ၎င်းနောက် အောင်မင်္ဂလာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ သွားရောက် ပြီး ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်အား ဖူးမြော်ကြည့်ညိုပြီး မုန့်တိုင်းကြောင့် အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့သည့် ဘုန်းတော် ကြီးကျောင်းခြောက်ကျောင်းအတွက် ပြန်လည်ပြုပြင် ရန်လိုအပ်သော အမိုးလန်များနှင့် ဆေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ မုန့်တိုင်း ဒဏ်သင့်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ လှူဒါန်း သော နဂါးကမ္မအလှူတော်ငွေများအား ကျောင်းထိုင် ဆရာတော်များထံ သွားရောက်ဆက်ကပ် လှူဒါန်း သည်။

ထိုအတူ ရခိုင်ပြည်နယ် မြေပုံမြို့သို့ ရောက်ရှိနေ သော ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကျော်စိုးသည် ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘာဝဘေးပြန်လည်ထူထောင်ရေး ကော်မတီနှင့် အလှူရှင်များထောက်ပံ့သည့် ကုလား တန် (၅) သင်္ဘောဖြင့် ထပ်မံရောက်ရှိလာသည့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်း ခြောက်မျိုးအား လေဘေးသင့် ပြည်သူများထံသို့ မြန်မြန်ဆန်ဆန် ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ရေး အစည်းအဝေးကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန ဧည့်ခံသည့်ပြုလုပ်ရာ သက်ဆိုင်ရာတာဝန် ရှိသူများ၏ တင်ပြဆွေးနွေးချက်များအပေါ်လိုအပ် သည့်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့ပြင် ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့သို့ ရောက်ရှိ နေသော ဗိုလ်ချုပ် သောင်းထိုက်ရွှေသည် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဇွန် ၈ ရက်တွင် မြောက်ဦး မြို့ပေါ်ရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း သုံးကျောင်းသို့ သွားရောက်၍ သွပ်သံနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံတို့က ဦးဆောင်၍ အာဆီယံအပေါင်း အကြမ်းဖက်မှုတန်ပြန်တိုက်ဖျက်ရေး ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစီမံကိန်းရေးဆွဲရေး အစည်းအဝေးကျင်းပပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၉
မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံတို့က ဦးဆောင်၍ အာဆီယံ အပေါင်း အကြမ်းဖက်မှုတန်ပြန် တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင် လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ သုံးနှစ်တာ လုပ်ငန်းစီမံချက်အရ အာဆီယံ အပေါင်း အကြမ်းဖက်မှုတန်ပြန် တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးအစည်းအဝေး (Planning Conference of ADMM-Plus Experts' Working Group on Counter-Terrorism) ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန် ၆ ရက်နှင့် ၇ ရက်တို့တွင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံ ခါဘရော့စ်မြို့၌ Hybrid စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာ၊ ရုရှား၊ ဗီယက်နမ်၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊

တရုတ်၊ ထိုင်း၊ လာအို၊ အင်ဒိုနီးရှား နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့မှ ကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့များက တက်ရောက်ခဲ့ ကြပြီး အာဆီယံအတွင်းရေးမှူး ချုပ်ရုံး၊ ဘရူနိုင်း၊ မလေးရှား၊ စင်ကာပူ၊ ထိုင်း၊ ဖိလစ်ပိုင်နှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့မှ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့် စနစ်ဖြင့် ပါဝင်တက်ရောက်ကြ သည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပူးတွဲ ဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် မြန်မာ နိုင်ငံနှင့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ က အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား အကြမ်း ဖက်မှု တန်ပြန်တိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကိစ္စရပ် များ၊ ဒေသတွင်းအကြမ်းဖက်မှု တန်ပြန်တိုက်ဖျက်ရေး ဆိုင်ရာ



ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် ရှေ့ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း ကြသည်။

မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ သည်မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ပတ်သက်သည့် ဖြစ်ရပ်မှန်များအား အာဆီယံ အပေါင်း အကြမ်းဖက်မှုတန်ပြန် တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်း စီမံ ကိန်းရေးဆွဲရေး အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်သူများ လေ့လာသိရှိ နိုင်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လက်ရှိနိုင်ငံရေး အခြေအနေနှင့် သမားများက စစ်ဘက်မဟုတ် သည့် အရပ်ဘက်ပစ်မှတ်များ အား အကြမ်းဖက်တိုက်ခတ်ခဲ့ သည့်ဖြစ်ရပ်များနှင့် အထောက် အထားများ၊ NUG အဖွဲ့အား

အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အဖြစ် သတ်မှတ် ရသည့် အကြောင်းအရင်းများနှင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ၏ အကြမ်းဖက်မှုတန်ပြန် တိုက် ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအား အကြောင်းအရာများ ပါဝင်သည့် အင်္ဂလိပ်၊ ရုရှား၊ တရုတ်ဘာသာ Memory Stick တို့ကို ဖြန့်ဝေပေး တို့ဖြင့် ထုတ်ဝေထားသည့် ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

စာစောင်၊ ၎င်း စာစောင်ပါ သတင်းစဉ်



ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ ရေသန့်စင်ကားများဖြင့် ရေသန့် ဂါလန် ၁၅၀၀၀ နီးပါး ဖြန့်ဝေပေး

ရသေ့တောင် ဇွန် ၉
ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်း သောက်သုံးရေအခက်အခဲ ဖြစ်နေသော မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များ၊ ကျေးရွာများနှင့် အချို့သောနေရာများ သို့ သောက်သုံးရေများကို ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာနက ရေသန့်စင်ကားများဖြင့် လိုက်လံဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိရာ ဇွန် ၈ ရက်တွင် ရေဂါလန် ၁၅၀၀၀ ကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးတင်

မောင်ဦး(လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ နည်းပညာ)နှင့် တာဝန်ရှိသူ များက ရသေ့တောင်မြို့ပေါ် အရှေ့တောင်ရပ်ကွက်၊ တောင်ရင်းတန်း ရပ်ကွက်၊ ကိန်းသာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာစခန်း၊ စေတီတောင်အနောက် ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာစခန်းတို့ရှိ အိမ်ခြေ ၉၅၅ ဌာနက ရေသန့်စင်ကားများဖြင့် လိုက်လံဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိရာ ကို ရေသန့်စင် ကားများဖြင့် စနစ်တကျ လိုက်လံဖြန့်ဝေပေးကြောင်း သိရသည်။

အောင်လှဖြူ(ရမ်းမြ)

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် လယ်ယာကုန်ထုတ်လုပ်မှုတိုးမြှင့်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၉
မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပတ်သက်သည့် နိုင်ငံတော် အစိုးရ၏ မူဝါဒများ၊ လမ်းညွှန်ချက်များကို တာဝန်ရှိသူအားလုံးက မျက်နှာပြင်ပေါ်တွင် လေ့လာမှတ်သားပြီး လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စားရေးရိက္ခာဖူလုံရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ချက်များအဖြစ် ခံယူ၍ ကျရာအခန်းကဏ္ဍများက ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ခြင်းကို ဥပမာ စည်းမျဉ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်က ယနေ့ ပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး စုဝေးဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး ပါဝင်သည့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် လယ်ယာကုန်ထုတ်လုပ်မှုတိုးမြှင့်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် တိုက်ရိုက် ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယင်းအစည်းအဝေးသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီးနှင့် ဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနများ၊ တက္ကသိုလ်များမှ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အဆင့် တာဝန်ရှိသူများ

တက်ရောက်ကြပြီး ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ တင်ထွဋ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လယ်ယာကဏ္ဍဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက အွန်လိုင်းဖြင့် ပါဝင်တက်ရောက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် လယ်ယာကဏ္ဍ၏ ဂျီဒီပီ တိုးတက်မှုနှုန်းကို ၂ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းရရှိရေး လျာထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လယ်ယာကဏ္ဍမှ ၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ သားငါးမှ ၂ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်အလိုက် လျာထားစိုက်ပျိုးရေး အပြည့်အဝ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအညီ အရေးကြီးသောကဲ့သို့ သီးထပ်စွမ်းအားမြှင့်တင်ရေးကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း။

နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေမှ အရင်းမပျောက် မတည်ငွေဖြင့် နေ့စပါးနှင့် ဆောင်းပဲတီ စိမ်းသီးနှံများကို အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ရာတွင် တွေ့ကြုံခဲ့ရသည့် အားနည်းချက်၊ လိုအပ်ချက်များကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြီး လာမည့် မိုးစပါးရာသီတွင် အောင်မြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် အတွက် တိရစ္ဆာန်မျိုးကောင်မျိုးသန့်များ ရရှိရေး



တိရစ္ဆာန်အစာပင်များ စိုက်ပျိုး၍ လှန်ကျောင်း လွှတ်ကျွေးသည့်စနစ်မှ လှောင်မွေးရိတ်ကျွေးစနစ်ကို အားပေးရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ လက်ရှိထွက်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုအား ဖမ်းဆီးထုတ်လုပ်ခြင်းထက် ငါးပုစွန်မွေးမြူထုတ်လုပ်မှု တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ် တင်ပို့နိုင်ရေး ပြောင်းလဲကြိုးပမ်း လုပ်ဆောင်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက်ဒုတိယဝန်ကြီးဒေါက်တာအောင်ကြီးနှင့် ဒေါက်တာတင်ထွဋ်တို့က ဆောင်ရွက်ပြီး လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံများကို သုံးသပ်ဆွေးနွေးပြီး ဦးစီးဌာနအလိုက် ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်

မည့် လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် လယ်ယာကဏ္ဍဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်အဆင့်တာဝန်ရှိသူများက ဒေသအလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ၊ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများနှင့် ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ သက်ဆိုင်ရာ ဦးစီးဌာနအလိုက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်စွာ “Shaping the Future” ပညာရေးဖိုရမ် တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၉
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်စွာသည် ယမန်နေ့က ရုရှား

ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ကာဇန်မြို့ IT Park ၌ ကျင်းပသော “Shaping the Future” ပညာရေးဖိုရမ် သမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်က virtual စနစ်ဖြင့် အဖွင့်အမှာ

စကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မျက်နှာစုံညီ အစည်းအဝေး Plenary Session

ပထမပိုင်းနှင့် ဒုတိယပိုင်း အစီအစဉ်များကို တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်စွာသည် Federal University တွင် ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်း သိပ္ပံနှင့် အဆင့်မြင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန FALKOV Valeriy၊ ဒုတိယဝန်ကြီး MOGILEVSKIY KONSTANTIN၊ Kazan Federal University မှ ပါမောက္ခချုပ် SAFIN Lenar၊ TERA-SHKEVICH Sergey (Deputy Director of the Department of International Cooperation of the Ministry of Education)၊ SHUMEYKINA Margarita (Counsellor of the Department of International Cooperation) တို့နှင့် သွားရောက်တွေ့ဆုံကာ ပညာသင်ဆုပေးအပ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အခြေခံပညာကဏ္ဍ အဆင့်မြင့် ပညာကဏ္ဍ၊ ဆရာအတတ်ပညာ ကဏ္ဍများတွင် ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ညပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် Kazan Palace ဟိုတယ်၌ တည်ခင်းစဉ်ခံသည့် ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၁၇)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှကာယဗလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှုအားကစားပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် မြန်မာကာယဗလအားကစားအဖွဲ့ ပြည်ပထွက်ခွာ

ရန်ကုန် ဇွန် ၉
အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဘာတန် (Batam) မြို့၌ ဇွန် ၈ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် (၁၇)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှကာယဗလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှုအားကစားပြိုင်ပွဲ (17th SOUTH EAST ASIA BODYBUILDING & PHYSIQUE SPORTS CHAMPION SHIPS) ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် အတွက် မြန်မာနိုင်ငံကာယဗလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှုအားကစားအဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်သန်း ဦးဆောင်၍ အုပ်ချုပ်၊ နည်းပြ အားကစားသမား ခြောက်ဦးပါဝင်သော မြန်မာကာယဗလအားကစားအဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ လေကြောင်းခရီးစဉ်ဖြင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မြန်မာကာယဗလအားကစားအဖွဲ့တွင် အုပ်ချုပ်သူ ဦးကျော်သန်း၊ နည်းပြ ဦးမင်းဇော်ဦး၊ အားကစားသမားများဖြစ်ကြသည့် ၅၅ ကီလိုတန်ပြိုင်ပွဲ၌ ပြည့်ဖြိုး၊ ၈၀ ကီလိုတန်ပြိုင်ပွဲ၌ အောင်သန်းဌေး၊ ၈၀ ကီလိုနှင့် အထက်တန်းပြိုင်ပွဲ၌ ဟိန်းထက်ကျော်၊ Athletic Physique ၁၆၅ စင်တီမီတာပြိုင်ပွဲ၌ ဟိန်းထက်ဇော်၊ Men's Sports Physique ၁၇၅ စင်တီမီတာပြိုင်ပွဲ၌ ငြိမ်းချမ်း၊ Women's model Physique ၁၆၀ စင်တီမီတာပြိုင်ပွဲ၌ မိမိကျော်နိုင်ဝင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။

အာကာစိုး

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၀-၆-၂၀၂၃ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	မုတ်ချက်၊ (၁)	MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
92 Ron	၂၀၂၄	၂၀၂၄	၂၀၂၄	(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အကောင်အထည်ဖော်ပြုပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချရစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-
95 Ron	၂၀၂၄	၂၀၂၄	၂၀၂၄	၀၆၇- ၄၀၉၈၁၊ ၀၉-၆၅၉၆၁၁၁၆
HSD (500 ppm)	၂၀၂၄	၂၀၂၄	၂၀၂၄	၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၃၃၃
HSD (10 ppm)	၂၀၂၄	၂၀၂၄	၂၀၂၄	
HSD (10 ppm)	၂၀၂၄	၂၀၂၄	၂၀၂၄	

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၁၉၂၉	၂၀၀၂
95 Ron	၂၀၂၄	၂၀၉၈
HSD (500 ppm)	၁၉၄၂	၁၉၀၈
HSD (50 ppm)	၁၉၁၆	၁၉၈၃
HSD (10 ppm)	၁၉၁၆	၁၉၈၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်မြန်ဖြူခြင်းလုပ်ငန်းကြပ်ရေးကော်မတီ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းဟန် ရန္တပိုကျေးရွာအနီးရှိ ရောဂါတီမြစ် မြစ်ရေလမ်းကြောင်းအခြေအနေ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၉
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့နယ် ရန္တပိုကျေးရွာအနီးရှိ ရောဂါတီမြစ် မြစ်ရေလမ်းကြောင်းအခြေအနေကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လှုပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းဟန်သည် မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ကြီးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဦးကြည်သာ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စု ရေလမ်းကြောင်း၊ ရေမျက်နှာပြင် ဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် တပ်မတော် အနိမ့်အမြင့် ကွာခြားချက်၊ ရေ စစ်ရေယာဉ်ဖြင့် မြင်းခြံမြို့နယ် အတိမ်အနက်နှင့် မြစ်ရေထုထည် ရန္တပိုကျေးရွာအနီး မြစ်ကြောင်း စီးနှုန်းအခြေအနေကို ရှင်းလင်း အတွင်း အနည်ပိုချနှုန်းနှင့် တင်ပြကြသည်။

ရေကြောင်း အသေးစိတ်စူးစမ်းလေ့လာမှု သွားလာမှု မြစ်ကမ်းပါး ဝဲ/ယာ တင်ပြမှုများအပေါ် ပြည် တောင်စုဝန်ကြီးက ယခုနေရာ သည် အကြံပေးလေ့လာမှုများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ (ယာဝုံ) ရေအားလှုပ်စစ်အကောင်အထည် ဖော်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး များချုပ် ဦးဟိန်းထက်နှင့် တာဝန် ရှိသူများက ရောဂါတီမြစ်ဝှမ်း ဆိုင်ရာအချက်အလက်များ၊ ရန္တပို ကျေးရွာအနီးရှိ ရောဂါတီမြစ်၏ နှင့်လူမှုဝန်းကျင်အပေါ်သက်ရောက် နိုင်မှုများကို အသေးစိတ်စူးစမ်း လေ့လာမှုများ ဆောင်ရွက်သွား ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ချင်းတွင်းမြစ် သည် အနည်ကျမှုနှုန်း ပိုမိုများပြား ပါကြောင်း၊ ယခု ရန္တပိုနေရာသည် ရောဂါတီမြစ်နှင့် ချင်းတွင်းမြစ်ဆုံ ရာ၏ အထက်ဘက်တွင် တည်ရှိ သဖြင့် ရေအရည်အသွေး ကောင်းမွန်ပြီး အနည်ကျနှုန်း ပိုမို

နည်းပါးနိုင်သည့်အတွက် လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ပါက မြစ်၏ အောက်ပိုင်းနေရာများထက် ပိုမို အကျိုးရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ငလျင်ဆိုင်ရာလေ့လာဆန်းစစ်မှု ထို့ကြောင့် အကြံပေးစမ်း လေ့လာတိုင်းတာမှုအနေဖြင့် မြေ မျက်နှာသွင်ပြင်၊ ဇလဗေဒနှင့် ဘူမိဗေဒဆိုင်ရာ လေ့လာမှုများ အပြင် စစ်ကိုင်းပြတ်ရွှေကြောနှင့် နီးကပ်စွာ တည်ရှိနေသဖြင့် မြေငလျင်ဆိုင်ရာ လေ့လာ ဆန်းစစ်မှုများကို စတင်၍ စူးစမ်း ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ် ကြောင်း၊ အကြံပြုခြင်းကိုင်စွဲစွမ်း အရင်းအမြစ်များ ပူးပေါင်းကာ လေ့လာမှုမှ ရရှိလာသော အချက် အလက်များအပေါ် အခြေခံပြီး ဖြစ်မြောက်နိုင်စွမ်းလေ့လာမှုအား တပ်မတော် ဆောင်ရွက် သွားရမည်ဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံ တကာ အတွေ့အကြုံရှိသည့် အတိုင်းပင်ခံ အင်ဂျင်နီယာအဖွဲ့ စနစ်တကျ အသုံးချဆောင်ရွက် သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သတင်းစဉ်

မြေပြင်ကွင်းဆင်းစာရင်းကောက်ယူရေး ကြီးကြပ်မှုပဟိုက်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၃) ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၉
မြေပြင်ကွင်းဆင်း စာရင်းကောက်ယူရေးကြီးကြပ်မှု ပဟိုက်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၃) ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက နေပြည်တော်ရှိ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အခမ်းအနားသို့ မြေပြင်ကွင်းဆင်းစာရင်း ကောက်ယူရေးကြီးကြပ်မှုပဟိုက်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်၊ ကြီးကြပ်မှု ပဟိုက်မတီဝင်များဖြစ်ကြသည့် နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဦးလွင်၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်လွင်ဦး၊ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ဇေယျ၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ် ရေးနှင့် မြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးကြည်၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးဌေးလွင်နှင့် ဒေါက်တာမျိုးသန့်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ကိုယ်စား လှယ်များ၊ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ကြီးကြပ်မှုပဟိုက်မတီဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များနှင့် ကော်မတီဝင်ကိုယ်စား လှယ်များက သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေများမှ ဗီဒီယို ကွန်ဖရင့်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

ပြည်နယ်များအလိုက် မှတ်တမ်းများစုစည်း၍ လဝက မြို့နယ်ရုံးများရှိ ရုံးလက်ခံများနှင့် တိုက်ဆိုင်စိစစ်ပြီး လက်ရှိအခြေအနေတွင် e-ID Server အတွင်း Online မှတ်တမ်းထည့်သွင်းကာ အချက်အလက်ကွဲလွဲမှုများ အပေါ် ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။ လုံခြုံရေးအခြေအနေကြောင့် ကောက်ယူရန် ကျန်ရှိသည့် မြို့နယ်အချို့ကိုလည်း ဆက်လက် ကွင်းဆင်းကောက်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၃၁ ရက်အထိ စာရင်းကောက်ယူမှုအနေဖြင့် e-ID Software ဖြင့်ထုတ်ယူထားသည့် အိမ်ထောင်စု စာရင်းနှင့် တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးကောက်ယူခဲ့သည့် အိမ်ထောင်စု ၁၁ ဒသမ ၉ သန်းကျော်၊ လက်ရှိ ဒေသ၌ အိမ်ထောင်စုစာရင်းမရှိသဖြင့် အလွတ်ပုံစံ များဖြင့် ကောက်ယူခဲ့သည့် အိမ်ထောင်စု ၂ ဒသမ ၈ သန်းကျော် စုစုပေါင်းအိမ်ထောင်စု ၁၄ ဒသမ ၈ သန်းကျော် ကောက်ယူပြီးစီးပြီးဖြစ်၍ ရာခိုင်နှုန်း အားဖြင့် ၈၇ ဒသမ ၉၂ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ပါ ကြောင်း။

တိုက်ဆိုင်စိစစ်ပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ ကိုင်ဆောင်သင့် သည့် ကတိပြားတစ်မျိုးမျိုး ထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။ စိစစ်အတည်ပြုထားကြရန် လိုအပ် ယခင်အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်အရ မြေပြင် ကွင်းဆင်းကောက်ယူခဲ့သည့် စာရင်းများကို သက်ဆိုင်ရာလဝကမြို့နယ်ရုံးများရှိ စာရင်းများနှင့် တိုက်ဆိုင်စိစစ်ပြီး e-ID Server အတွင်းရှိ အချက် အလက်များနှင့် တိုက်ဆိုင်စိစစ် ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ပြီး ဖြစ်သည့် လူဦးရေစာရင်းအား မြို့နယ်၊ ခရိုင်၊ တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် စွဲစည်းထားသည့် မြေပြင်ကွင်းဆင်းစာရင်းကောက်ယူရေး ကြီးကြပ်မှု ကော်မတီဝင်များက စိစစ်အတည်ပြုထားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ကော်မတီအဆင့်ဆင့် စိစစ် အတည်ပြုပြီးသည့်စာရင်းများကို ပဟိုက်မတီမှ တစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသို့ ဆက်လက်တင်ပြ၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်သို့ ဆက်လက်ပေးပို့သွားမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

လူဦးရေစာရင်းမှန်ကန်စေရေး စာရင်းကောက်ယူ အစီအစဉ်အရ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင် က နိုင်ငံတော်၏ ရေလုပ်ငန်းစဉ် (၅)ရပ်အနက် အရေးကြီးဆုံးလုပ်ငန်းစဉ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ရာတွင် လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် အဓိကကျသည့် တိကျမှန်ကန်သော မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုနိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌ လူဦးရေစာရင်းမှန်ကန်စေရေး မြေပြင်တစ်စိတ်တစ်ဆင်း ကွင်းဆင်းစာရင်း ကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကောက်ယူရရှိသည့် စာရင်းစာယာ၊ အချက်အလက်များကိုလည်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့်

မြေပြင်ကွင်းဆင်း စာရင်းကောက်ယူရာတွင် တစ်ပါတည်းကောက်ယူခဲ့သည့် မသန်စွမ်း (၅) မျိုး လူဦးရေ နှစ်သိန်းကျော်ကို လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ် ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်ဦးစီးမှူးများသို့ လွှဲပြောင်းပေး ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေ စာရင်းတွင် အမတ်လက်မှတ်ကိုင်ဆောင်ထားသူများ၊ အသက် (၁၆) နှစ်နှင့် (၁၈) နှစ်ကြား၊ အသက် (၁၈) နှစ်အထက်ရှိသည့် မည်သည့်ကတိပြားမျှ ကိုင်ဆောင် ထားခြင်းမရှိသူများ၊ အမည် မှေးသကဲ့သို့အစရှိသည့် အချက်အလက်ကွဲလွဲနေသူများအား စနစ်တကျ

မိမိတို့ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပန်းခင်းစီမံချက် အဆင့် (၁)ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် မေ ၃၁ ရက်မှစတင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၃၁ ရက်အထိ ၉၆ ဒသမ ၇၆ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး ပန်းခင်း စီမံချက်အဆင့် (၂)ကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁ ရက်မှ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလ ၃၁ ရက်အထိ ၄၉ ဒသမ ၀၄ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ မြေပြင်ကွင်းဆင်းစာရင်း ကောက်ယူရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီအဆင့်ဆင့် အနေဖြင့် မပြီးပြတ်သေးသည့် လုပ်ငန်းများကို

အမြန်ဆုံးပြီးပြတ်အောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ယခုအစည်းအဝေးတွင် ကွင်းဆင်းကောက်ယူပြီးစီးသည့် စာရင်းများကို စိစစ်၍ e-ID Server အတွင်းသို့ ထည့်သွင်းပြီးစီးမှုနှင့် စာရင်းများ အတည်ပြုအပ်နှံနိုင်ရေးအခြေအနေ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအခြေအနေများ နှင့် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရမည့် လုပ်ငန်းလိုအပ် ချက်များကို ဖွင့်ပွင့်လင်းလင်းဆွေးနွေးကေကြစေ လိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ထို့နောက် ကြီးကြပ်မှုပဟိုက်မတီဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ ကော်မတီဝင် ကိုယ်စားလှယ်များက ယခင် အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ် ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် မြေပြင် ကွင်းဆင်းစာရင်းကောက်ယူရန် ကျန်ရှိနေသည့်ဒေသ များနှင့် ဆက်လက်ကွင်းဆင်းကောက်ယူသွားမည့် အစီအစဉ်များကော်မတီဝင်များအား လဝက မြို့နယ်ဦးစီးမှူးများတွင် e-ID Software ဖြင့် အချက်အလက်များ ပြင်ဆင်၊ ဖြည့်စွက်၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း လုပ်ငန်းများ အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ယာယီနေထိုင်သူများနှင့် ပတ်သက်၍ ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေ၊ ပဟိုက်မတီမှ ဖြည့်ဆည်းပေးရန် လိုအပ်ချက်များကိုလည်းကောင်း၊ တက်ရောက်လာကြသည့် ကြီးကြပ်မှုပဟိုက်မတီ ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းများအချိန်မီပြီးစီးရေးအတွက် ဌာနအလိုက် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များ ကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တင်ပြချက် များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးပြီး မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းမှန်ကန်ရေး အတွက် တိကျမှန်ကန်သည့် လူဦးရေစာရင်းပြုစုနိုင် ရေးနှင့် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး ကိုင်ဆောင်သင့် သည့် ကတိပြားတစ်မျိုးမျိုး ကိုင်ဆောင်မိပေးနိုင်ရေး အတွက် ယခုလုပ်ငန်းစဉ်များအား သတိမှတ်ကာလ အတွင်း အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေး အားလုံးက တက်ညီ လက်ညီ ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရန် ပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မူပိုင်ခွင့်ဦးစီးဌာန၏ အောက်မြန်မာပြည်ရုံးခွဲ (ရန်ကုန်) ဖွင့်လှစ်ခြင်းအခမ်းအနားကျင်းပ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်နိုင်ဦး တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၉

စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မူပိုင်ခွင့်ဦးစီးဌာန၏ အောက်မြန်မာပြည် ရုံးခွဲ(ရန်ကုန်) ဖွင့်လှစ်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အဆိုပါရုံးခွဲ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်နိုင်ဦး တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် “စီးပွားရေး ဂေဟစနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် မူပိုင်ခွင့်စနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်” မျှော်မှန်းချက် ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကုန်အမှတ် တံဆိပ်မှတ်ပုံတင်ခြင်း၊ တရားဝင်လက်ခံခြင်း ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၆ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး လျှောက်ထားချက်များလက်ခံခြင်းကို အီလက်ထရွန်နစ် မှတ်ပုံတင်စနစ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးတို့ရှိ လျှောက်လွှာ လက်ခံမည့် ဌာနများမှတစ်ဆင့်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ (၄) ရပ်အနက် ကုန်အမှတ်တံဆိပ် မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ အာဏာသက်ဝင်ပြီးနောက် စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့် ဥပဒေနှင့် စာပေနှင့် အနုပညာမူပိုင်ခွင့်ဥပဒေတို့ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် နှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် အာဏာသက်ဝင်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့် ဥပဒေကိုလည်း ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် အာဏာသက်ဝင် ရေးကိုလည်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် မူပိုင်ခွင့်စနစ် အောင်မြင်စွာဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်ရေး

ကို အလေးထားပြီး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ အောက်မြန်မာပြည်ရုံးခွဲကို ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင် ခြင်းဖြင့် ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်ဒေသရှိ အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် (MSME) များသည် မူပိုင်ခွင့်ပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် အမှတ်တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို လွယ်ကူစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မူပိုင်ခွင့်မှတ်ပုံ တင်ခြင်းကို ကူညီဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် Help Desk ကောင်တာများကိုလည်း ဖွင့်လှစ်ပေးထားပြီး ဖြစ်သည်အတွက် မှတ်ပုံတင်လျှောက်ထားခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည်များကို စုံစမ်းမေးမြန်း နိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် မူပိုင်ခွင့်ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ မူပိုင်ခွင့်မှတ်ပုံတင်ခြင်းစနစ်ကို စနစ်တကျကျင့်သုံးခြင်းဖြင့် မျှတသော ဈေးကွက် ယှဉ်ပြိုင်မှုကို ဖြစ်ထွန်းစေပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း များ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ရှိပြီး နာမည်ထင်ရှားကျော်ကြား သည့် ဒေသထုတ်ကုန်များ၏ အရည်အသွေးများကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်အထိ ထိုးဖောက်ဝင်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မူပိုင်ခွင့်



စနစ်ကြောင့် ဒေသတွင်းရှိ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွား ဘဝကို ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်မည် ဝန်းကျင် ကောင်းများကို ဖန်တီးပေးနိုင်ခြင်း၊ စသည့်အကျိုး ကင်းပြီး မျှတညီညွတ်သော ဝန်းကျင်ကောင်းတစ်ခုကို ဖော်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းက ယနေ့ခေတ်တွင် Digital စနစ်ဖြင့် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုများ ခေတ်စားလာ သည့်အတွက် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုများကို အကာ အကွယ်ပေးသည့် မူပိုင်ခွင့်ကဏ္ဍသည် ပိုမိုအရေးပါ လာကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ် မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် သိပ္ပံနည်းနည်းပညာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများတွင်

မူပိုင်ခွင့်စနစ်ကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသုံးပြုလာ ကြကြောင်း၊ မူပိုင်ခွင့်အကာအကွယ်ပေးသည့်စနစ် နှင့် စီးပွားရေးလောကတွင် လိမ်လည်လှည့်ဖြားမှု ကင်းပြီး မျှတညီညွတ်သော ဝန်းကျင်ကောင်းတစ်ခုကို ဖော်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်တွင်းပြည်ပလုပ်ငန်းရှင် များ၏ ခိုင်မာသောရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို အာမခံချက် ပေးလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် မူပိုင်ခွင့်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က အောက်မြန်မာပြည် (ရန်ကုန်) ရုံးခွဲကို ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ)

သတင်းစဉ်

တစ်နှစ်တာအတွင်း အားကစားလှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှု အမြင့်မားဆုံးဆုများ ချီးမြှင့်

နေပြည်တော် ဇွန် ၉

၂၀၂၂ခုနှစ် တစ်နှစ်တာအတွင်း ၂၀၂၂ခုနှစ် တစ်နှစ်တာအတွင်း အားကစား လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှု အမြင့်မားဆုံးဆုများနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ လူထုအားကစား လှုပ်ရှားမှု အထိမ်းအမှတ် (ဝတ္ထု တို့) ဆောင်းပါး၊ ကဗျာ၊ ဓာတ်ပုံ) ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနား ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော် ဝတ္ထုသိဒ္ဓိအားကစား ရုံ(B)၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံအိုလံပစ် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးမင်းသိန်းဖံ က အားကစားအောင်မြင်မှု မြင့်မားရေးအတွက် နိုင်ငံတော် ၏ နေကြီးနေ့ရက်များဖြစ်သည့် လွတ်ပေါ်ပွဲများ၊ ပြည်ထောင်စု နေ့၊ တောင်သူလယ်သမားနေ့၊ တပ်မတော်နေ့၊ အလုပ်သမား နေ့ စသည့်နေ့များတွင် လူထု အားကစား လှုပ်ရှားမှုများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လှုပ်ရှား ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီး နှင့်ပြည်နယ်အလိုက် အားကစား ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပပေး ခြင်းဖြင့် အရည်အချင်းပြည့်ဝ သည့် အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာပြီး နိုင်ငံတကာ ပြိုင်ပွဲများတွင် အောင်မြင်မှုများ ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေခံ ပညာ ကျောင်းများတွင်လည်း အားကစားလေ့ကျင့်ချိန် (P.T) ချိန်သတ်မှတ်ပြီး ကြိုက်နှစ်သက်

ရာ အားကစားနည်းတစ်ခုခုကို လေ့လာလိုက်စားနိုင်ခြင်း၊ စာသင် ကျောင်းများတွင်လည်း အားကစား နည်းအလိုက် ပြိုင်ပွဲများကျင်းပ ပေးပြီး ကျောင်းလက်ရွေးစင်များ ရွေးချယ်ခြင်း၊ အခြေခံ ကျောင်း ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပပေးခြင်း၊ တက္ကသိုလ်/ ကောလိပ်များတွင် မေဂျာအလိုက် အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပ ပြီး လက်ရွေးစင်ရွေးချယ်ကာ ကျောင်းသားအားကစား ပွဲတော် များမှတစ်ဆင့် တက္ကသိုလ်/ ကောလိပ်ပေါင်းစုံ အားကစား ပြိုင်ပွဲများအထိ ကျင်းပပေးခဲ့ သည့်အတွက် မျိုးဆက်သစ်များ ပေါ်ထွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

အလားတူ ဒီဇင်ဘာ လူထု အားကစားလှုပ်ရှားမှုများ ဆောင်ရွက် နိုင်ရေး၊ နေ့ရာသီ၊ မိုးရာသီ၊ ဆောင်းရာသီ အားကစားအခြေခံ သင်တန်းများကို အင်ပြည့် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး၊ Physical Fitness Dance စုပေါင်း လှုပ်ရှားမှုများ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရေး၊ ဟောပြောပွဲများနှင့် သရုပ်ပြပွဲများ လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ နိုင်ရေး၊ အားကစားသိပ္ပံကျောင်း များသို့ အရည်အချင်းမီသည့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ ဝေးပို့နိုင်ရေး၊ Youth Camp နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အားကစားအဖွဲ့ချုပ် များသို့ လူငယ်လက်ရွေးစင်များ ရွေးချယ်ပေးပို့နိုင်ရေး စသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု

များကို ဦးစီးဌာနမှ စောင့်ကြည့် မှတ်တမ်းတင်ထားရှိပြီး မိမိတို့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အတွင်း အားကစားလှုပ်ရှားမှု အများဆုံး ကြိုးပမ်းအကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသည့် ခရိုင်၊ မြို့နယ်များကိုလည်း လေးလတစ်ကြိမ် စိစစ်ဖော်ထုတ် ပြီး အသိအမှတ်ပြု ဂုဏ်ပြု ချီးမြှင့်ပေးလေ့ရှိကြောင်း၊ မြန်မာ အားကစား တိုးတက်မြင့်မားစေ ရေးအတွက် လမ်းညွှန်ချက်များ အတိုင်း တက်ကြွစွာ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ သည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်များကိုစိစစ်ပြီး ယခုလို ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း။

တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာ ကြံ့ခိုင်စေရေး၊ နိုင်ငံတကာ အားကစားပြိုင်ပွဲများ အောင်မြင်မှု ရရှိစေရေး၊ ထူးချွန်ထက်မြက် သည့် လူငယ်မျိုးဆက်သစ်များ၊ အားကစားသမားများ စဉ်ဆက် မပြတ် ပေါ်ထွက်လာစေရေး အတွက် အားကစားလှုပ်ရှားဆောင် ရွက်မှုများကို တာဝန်သိစိတ်ဖြင့် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး အင်တိုက် အားတိုက်ပါဝင်လာစေရန် လူအား ကလောင်စွမ်းအားဖြင့် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း ပြော ကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ အားကစား မီဒီယာများအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညစ်ထွန်းက ဝတ္ထုတို၊ ဆောင်းပါး၊ ကဗျာဆုများ ရွေးချယ် ခြင်း၊ တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာ ကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် မျိုးဆက်သစ် အားကစားသမားများ စဉ်ဆက် မပြတ် ပေါ်ထွက်စေရေးအတွက် လူထုအားကစားကဏ္ဍ အရေးပါ ပုံများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း တင်ပြခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ

တွင် ဆုရရှိခဲ့ကြသူများကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ အဖွဲ့ သယံဇာတရေးရာဝန်ကြီး ဦးတင်သန်းဝင်းကလည်းကောင်း၊ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြု ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြ သည်။

ဆက်လက်ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် တစ်နှစ်တာအတွင်း အားကစား လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှု အမြင့်မား ဆုံးဆု (မြို့နယ်အဆင့်) အထူးဆု ရရှိခဲ့ကြသည့် မြို့နယ်များကို အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာစိုးဝင်းက လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်အဆင့် ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် ပူးတွဲတတိယဆု ရရှိခဲ့ကြသည့် မြို့နယ်များကို ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမျိုးလှိုင်က လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အဆင့် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် အထူးဆုရရှိခဲ့ကြသည့် ပြည်နယ် နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများအားကစား မီဒီယာများအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မလေးရှားနိုင်ငံ မလက္ကာမြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် အလွတ်တန်း စက်ဝတ် အမြန်စီးပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေတံဆိပ်နှစ်ခုစီ ရရှိခဲ့ကြသည့် အားကစားသမား နှစ်ဦးတို့အား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများ (Trophy) များ နှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးမင်းသိန်းဖံ (အပေါ်ပုံ) က လည်းကောင်း ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ဆုရရှိ ကြသူများကိုယ်စား ကိုယ်စား လှယ်တစ်ဦးက ကျေးဇူးတင် စကား ပြုလည်ပြောကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတစ်ဝန်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းများ ထုတ်ပြန်ကြေညာ

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးများနှင့် အခြေခံပညာစာစစ်ဌာနကျောင်းများ၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစတင်ကာ ၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဖြေဆိုအောင်မြင်ခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ အမည်စာရင်းများကို တစ်ပြိုင်နက်တည်း ထုတ်ပြန်ကြေညာလိုက်ပြီဖြစ်သည်။ မြို့နယ်များအလိုက် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများ ထုတ်ပြန်ကြေညာမှုများအား စုစည်းဖော်ပြအပ်ပါသည်။

တာမွေ

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ၌ စုစုပေါင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၆၁ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ရာ ကျောင်းသား ၁၅၇ ဦး၊ ကျောင်းသူ ၂၃၅ ဦး စုစုပေါင်း ၃၉၂ ဦး အောင်မြင်ခဲ့ပြီး အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်းအနေဖြင့် ၆၂ ရာခိုင်နှုန်းရှိကာ ခြောက်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင်နှစ်ဦး၊ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၃ ဦး၊ လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၃ ဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၂၅ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၂၉ ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၇၈ ဦး စုစုပေါင်းဂုဏ်ထူးရှင် ၁၅၆ ဦး ပေါ်ထွက်ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

နိုင်ငံလုံးအောင်(ပြန်/ဆက်)



မိုင်းရယ်

ရမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မိုင်းရယ်မြို့နယ်၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြင့်ဖြေဆိုသူ ၂၉ ဦးအနက် ၂၃ ဦး အောင်မြင်ခဲ့သဖြင့် အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၇၉ ဒသမ ၃၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဖြေဆိုအောင်မြင်ခဲ့သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများတွင် သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် တစ်ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးထွက်ရှင် နှစ်ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် လေးဦးနှင့် ရိုးရိုးအောင်မြင်သူ ၁၆ ဦးရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

မိုင်းရယ် (ပြန်/ဆက်)

မိုးကောင်း

ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့နယ် ပညာရေးမှူးရုံးနှင့် အထက(၁) စာစစ်ဌာန၌လည်း တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်မြင်သူစာရင်းကို ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။

မိုးကောင်းမြို့နယ်တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုသူ ၇၉၆ ဦးအနက် ၆၃၃ ဦး အောင်မြင်ခဲ့ရာ အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၇၉ ဒသမ ၅၂ ရှိကြောင်း၊ အောင်မြင်သူများအနက် ခြောက်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် နှစ်ဦး၊ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၀ ဦး၊ လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၂ ဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၅၈ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၇၀၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၆၉ ဦးနှင့် ရိုးရိုးအောင်မြင်သူ ၃၂၂ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

သန်းလွင်ဦး(ပြန်/ဆက်)



လွိုင်ကော်

ကယားပြည်နယ်အတွင်း မြို့နယ်များရှိ စာစစ်ဌာနလေးခုတွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုခဲ့သူ ၉၂၁ ဦးရှိရာ ၆၃၇ ဦး အောင်မြင်ကြသဖြင့် အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၆၉ ဒသမ ၁၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သိရသည်။ ပြည်နယ်အတွင်းတွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်မြင်သူများအနက် မြန်မာစာဂုဏ်ထူးရှင် ၂၅ ဦး၊ အင်္ဂလိပ်စာဂုဏ်ထူးရှင် ခုနစ်ဦး၊ သင်္ချာဂုဏ်ထူးရှင် ၂၀၊ ဓာတုဗေဒဂုဏ်ထူးရှင် ၃၅ ဦး၊ ရူပဗေဒဂုဏ်ထူးရှင် ၆၈ ဦး၊ ဇီဝဗေဒဂုဏ်ထူးရှင် ၇၇ ဦး၊ ပထဝီဝင်ဘာသာရပ်ဂုဏ်ထူးရှင် ၇၈ ဦး၊ သမိုင်းဂုဏ်ထူးရှင် ၄၃ ဦး၊ ဘောဂဗေဒ ဂုဏ်ထူးရှင် ၁၂၁ ဦး စုစုပေါင်း ဘာသာရပ်အလိုက် ဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်သူ ၄၇၄ ဦးရှိကြောင်း ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရ သည်။

ကိုဇင်(လွိုင်ကော်)



နတ်မောက်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့နယ်၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများကို ယနေ့နံနက် ၄ နာရီက မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးရှေ့နှင့် မြို့ပေါ်ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းများတွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ရာ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၇၇ ဒသမ ၈၆ ရှိကြောင်း သိရသည်။

နတ်မောက်မြို့နယ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (အောင်ဆန်း)စာစစ်ဌာန၌ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ ၅၆၉ ဦးအနက် ၄၄၃ ဦး အောင်မြင်ခဲ့ပြီး ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် သုံးဦး၊ လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ကိုးဦး၊ သုံးဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၄၀၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၄၈ ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၄၀ နှင့် ရိုးရိုးဖြင့်အောင်မြင်သူ ၃၀၃ ဦး ရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

လှဝင်း(နတ်မောက်)

ရသေ့တောင်

ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ တက္ကသိုလ်ဝင်အောင်စာရင်းအား ကျောင်းသားကျောင်းသူများနှင့် ကျောင်းသားမိဘများက လာရောက်ကြည့်ရှုလျက် ရှိသည်။ ရသေ့တောင်မြို့နယ်ရှိ စာစစ်ဌာနနှစ်ခုတွင် ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၃၃၃၃ ဦးအနက် အောင်မြင်သူ ၇၅၀ ရှိသဖြင့် အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်းအနေဖြင့် ၅၆ ဒသမ ၂၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။ အောင်မြင်သူများအနက် သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၂၇ ဦး၊ နှစ်ဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၅၅ ဦးနှင့် တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၅၇ ဦးရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

ရသေ့တောင်(ပြန်/ဆက်)

ကျောက်ဖြူ

ကျောက်ဖြူမြို့နယ်ရှိ စာစစ်ဌာနများတွင် ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၁၁၅၂ ဦးရှိကာ အောင်မြင်သူ ၆၄၉ ဦးရှိပြီး အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၅၄ ဒသမ ၉၁ ရှိကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ မာနီအောင်မြို့နယ်ရှိ စာစစ်ဌာနများတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၃၆၁ ဦးတွင် အောင်မြင်သူ ၂၁၅ ဦးရှိပြီး အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၅၉ ဒသမ ၅၆ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရမ်းဗြဲမြို့နယ်တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၆၉၈ ဦးအနက် အောင်မြင်သူ ၄၇၆ ဦး ရှိပြီး အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၆၈ ဒသမ ၁၉ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အမ်းမြို့နယ်စာစစ်ဌာနများတွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၈၂၀ အနက် အောင်မြင်သူ ၄၈၉ ဦးရှိပြီး အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၅၉ ဒသမ ၆၃ ဖြင့်လည်းကောင်း အောင်မြင်ခဲ့ကြကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

တင်ထွန်းဦး၊ မြိုးဝေလင်း

မလှိုင်

မလှိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ စာစစ်ဌာနအသီးသီးတွင် ယနေ့နံနက် ၆ နာရီမှ စတင်၍ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများ ကပ်ထားကြေညာလိုက်ပြီဖြစ်ရာ အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၈၅ ဒသမ ၅၇ ရှိကြောင်းသိရသည်။ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို မြို့နယ်အတွင်းရှိ စာစစ်ဌာန လေးခုတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ ၉၉၁ ဦးအနက် ၈၄၈ ဦး အောင်မြင်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ စာမေးပွဲတွင် ခြောက်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၅၁ ဦး၊ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၇၄ ဦး၊ လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၄၉ ဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၅၃ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၈၁ ဦး၊ တစ်ဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၂၀၅ ဦး ရှိပြီး ဂုဏ်ထူးရှိသူ စုစုပေါင်း ၅၁၃ ဦး ရိုးရိုးအောင်မြင်သူ ၃၃၇ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဌေး(မလှိုင်)



ကံမ

ကံမမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများကို ယနေ့နံနက် ၆ နာရီက မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးရှေ့အခြေခံပညာအထက်တန်း(ကံမ)တွင် ကပ်ထားကြေညာထားသည်။

ကံမမြို့နယ်၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၂၀၄ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုရာ ၁၆၂ ဦး အောင်မြင်၍ အောင်မြင်မှုရာခိုင်နှုန်း ၇၉ ဒသမ ၄၅ ရှိပြီး လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် တစ်ဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၇ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၆ ဦးနှင့် တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၃၅ ဦး စုစုပေါင်း ဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်သူ ၆၉ ဦးရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

ကျော်ဇေယျဝင်း(ကံမ)

ပျဉ်းမနား

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်အတွင်း တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို စာစစ်ဌာနလေးခုတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၁၆၆ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ပြီး ခြောက်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ငါးဦး၊ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၇ ဦး၊ လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၂၀၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၂၆ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၅၁ ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၈၀ စုစုပေါင်း ၂၉၉ ဦး ဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့ပြီး ရိုးရိုးအောင်မြင်သူ ၅၂၇ ဦး၊ စုစုပေါင်းအောင်မြင်သူ ၈၂၆ ဦး၊ အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၇၀ ဒသမ ၈၄ ရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။ မျိုးသီဟ(ပြန်/ဆက်)

အုတ်တွင်း

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တွင်းမြို့နယ်မှ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၇၀ ဒသမ ၆၅ ရှိကြောင်း သိရသည်။ အုတ်တွင်းမြို့နယ်ရှိ အုတ်တွင်း၊ ကျွဲပုံ၊ တပ်နယ်၊ ထန်းကုန်း စာစစ်ဌာနလေးခုမှ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၄၀၂ ဦးရှိပြီး အောင်မြင်သူ ၂၈၄ ဦးရှိသည်။

အဆိုပါ အောင်မြင်သူများတွင် လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် တစ်ဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၀ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၁ ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၈၅ ဦး စုစုပေါင်း ဂုဏ်ထူးရှင် ၁၀၇ ဦး ပေါ်ထွက်ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

အမင်းရည်စော(ပြန်/ဆက်)



မြို့နယ်များ၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းထုတ်ပြန်မှု ဓာတ်ပုံမြင်ကွင်း

၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းများကို ဇွန် ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစ၍ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ ထုတ်ပြန်ခဲ့ရာ မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ကျောင်းများ၌ အောင်စာရင်းထုတ်ပြန်ထားမှုနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လာရောက်ကြည့်ရှုနေမှုများကို စုစည်းဖော်ပြလိုက်ပါသည်။



ရခိုင်ပြည်နယ် အမ်းမြို့နယ်၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို စာစစ်ဌာနလေးခုတွင် ဖြေဆိုသူ ၈၂၀ အနက် ၄၈၉ ဦးအောင်မြင်ခဲ့၍ အောင်ချက် ၅၉ ဒဿမ ၆၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်းနှင့် သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်သူရှစ်ဦးအပါအဝင် ဂုဏ်ထူးရရှိသူ ၂၀၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်၌ စာစစ်ဌာနနှစ်ခုတွင် ဖြေဆိုသူ ၆၄၇ ဦးအနက် အောင်မြင်သူ ၅၀၉ ဦးရှိ၍ အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၇၈ ဒဿမ ၆၇ ရှိပြီး ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ခြောက်ဦး၊ လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင်လေးဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၄ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၂၆ ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၆၉ ဦး ရှိသည်။ မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံမြို့နယ်၌ စာစစ်ဌာန ငါးခုတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၇၃၁ ဦးရှိပြီး အောင်မြင်သူ ၅၆၂ ဦးရှိရာ အောင်မြင်မှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၇၆ ဒဿမ ၈၈ ရှိကာ ခြောက်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် တစ်ဦး၊ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် နှစ်ဦး၊ လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် နှစ်ဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၂၃ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၃၅ ဦးနှင့် တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၃၅ ဦးရှိသည်။ မျိုးသိန်း(ပြန်/ဆက်)



ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ စာစစ်ဌာနလေးခုတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၂၀၀ ရှိပြီး ၅၃၁ ဦးအောင်မြင်၍ အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၄၄ ဒဿမ ၂၅ ရှိကာ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် တစ်ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ခြောက်ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၈၄ ဦးရှိသည်။ မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ထိုမြို့နယ်၌ စာစစ်ဌာနလေးခုတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၆၁၈ ဦးဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ပြီး ၄၀၄ ဦး အောင်မြင်၍ အောင်မြင်မှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၆၅ ဒဿမ ၃၇ ရှိကာ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် သုံးဦး၊ လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် သုံးဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ရှစ်ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၄၅ ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၀၀ စုစုပေါင်း ၁၅၉ ဦး ရှိသည်။ မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



ရခိုင်ပြည်နယ် တောင်ကုတ်မြို့နယ်၌ စာမေးပွဲဖြေဆိုသူ ၈၆၈ ဦးအနက် ၄၆၅ ဦး အောင်မြင်ခဲ့သဖြင့် အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၅၃ ဒဿမ ၅၇ ရှိပြီး လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် တစ်ဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် နှစ်ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၆ ဦးနှင့် တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၆၁ ဦးရှိသည်။ မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့၌ ဖြေဆိုသူ ၉၆၁ ဦးရှိခဲ့ပြီး အောင်မြင်သူ ၄၆၉ ဦးရှိ၍ အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၄၈ ဒဿမ ၈၆ ရှိကာ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၅ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၄၅ ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၆၄ ဦး ရှိသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့နယ်၌ စာစစ်ဌာနလေးခုတွင် ဖြေဆိုသူ ၁၀၁၁ ဦးရှိပြီး အောင်မြင်သူ ၅၉၇ ဦးရှိ၍ အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၅၉ ဒဿမ ၀၅ ရှိကာ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် တစ်ဦး၊ လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၀ ဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၃၂ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၂၇ ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၄၄ ဦး ရှိသည်။ ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)



ရခိုင်ပြည်နယ် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ်၌ စာစစ်ဌာန ငါးခုတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ ၁၃၂၈ ဦးအနက်အောင်မြင်သူ ၈၄၈ ဦးရှိပြီး အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၆၃ ဒဿမ ၈၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိကာ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၆ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၆၈ ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၂၃၆ ဦး ရှိသည်။ နီထွန်းအောင်(ပြန်/ဆက်)



ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်း မှီခိုကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလှူအလှူအားကောင်းသော ဆိုင်ကလုနီး မုန်တိုင်း မှီခိုကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများ အနေဖြင့် မြန်မာ့ကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ် 0A-011834 နှင့် နိုင်ငံခြား ငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086 သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ ထိုသို့ကြေညာရာတွင် အခြားသော အိလက်ထရောနစ် ငွေပေးချေမှုစနစ်နှင့် မိုဘိုင်းငွေပေးချေမှုစနစ်များ ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည်ဟု ပါရှိပါသည်။

၃။ လှူဒါန်းရာတွင် ယခင်ကြေညာထားသည့် ဖုန်းနံပါတ်နှင့် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် အကောင့်သို့ လှူဒါန်းမှု ပြုနိုင်ရေး ကြေညာထားပြီး ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့် လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှာ ရောထွေးနိုင်သဖြင့် ဖုန်းနံပါတ် အစား QR ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၄။ KBZ Pay၊ Wave Money တို့ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပြီး လှူဒါန်းလိုပါက KBZ Pay၊ Wave Money တို့၏ QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင် ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက် နိုင်ပါသည်။

၅။ ယခုအခါ ပြည်သူများ လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေး ပြည်သူများအသုံးပြုမှု များပြားသည့် CB Pay၊ AYA Pay၊ OK \$၊ UAB pay နှင့် Citizens Pay တို့ဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၆။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-

နေပြည်တော်	ရန်ကုန်မြို့	မန္တလေးမြို့
ဒေါ်လှလှအေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၅၀ ၀၉-၂၀၂၁၄၉၁	ဦးသန်းစိုး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၂၅၀၂၃၈၈၅	ဦးအေးမင်းသူ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၈၈၂၇
ဦးဝင်းရွှေ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၈ ၀၉-၂၅၄၀၇၀၀၁၁	ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၄၀၁၆၀	
ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၃၃၆ ၀၉-၄၃၀၅၄၈၄၄		



အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ

နိုင်ငံတကာသတင်း

ဂျပန်ဧကရာဇ်နှင့် မိဖုရားတို့ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးသွားရောက်မည်

တိုကျို ဇွန် ၉

ဂျပန်ဧကရာဇ် နာဂဟိုတိုနှင့် မိဖုရား မာဆာကို တို့သည် ယခုလ နှောင်းပိုင်းတွင် အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးအလည်အပတ်ခရီး သွားရောက်မည်ဟု သိရသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် ထီးနန်းဆက်ခံသည့်အချိန်မှ စတင်ကာ ပထမဦးဆုံးအကြိမ်အဖြစ် နိုင်ငံခြားခရီးစဉ် သွားရောက်ခြင်းလည်းဖြစ်သည်။

ဇွန် ၁၇ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ခုနစ်ရက် သွားရောက်မည်ဟု ဂျပန်အစိုးရအဖွဲ့က တရားဝင်အတည်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ဇွန် ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဧကရာဇ် နာဂဟိုတိုနှင့် မိဖုရား မာဆာကိုတို့သည် ဟာနေဒါလေဆိပ်မှ ထွက်ခွာမည်ဖြစ်သည်။

မွန်လွဲပိုင်းတွင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ မြို့တော် ဂျကာတာသို့ ရောက်ရှိမည်ဖြစ်သည်။

ဇွန် ၁၉ ရက်တွင် အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတ



ဂျပန်ဧကရာဇ် နာဂဟိုတိုနှင့် မိဖုရား မာဆာကို။

ဂျီကိုပီဒိုနှင့် တွေ့ဆုံမည်ဖြစ်သည်။ ဇွန် နှစ်ရက်ကြာ သွားရောက်ရန် စီစဉ်ထားသည် ၂၁ ရက်တွင် ဂျပန်ဧကရာဇ်သည် ဂျာဗား ဟု သိရသည်။

ကျွန်းအလယ်ပိုင်းရှိ ယောဂျရာကာတာသို့ အင်န်အိတ်ချီကော်

ဖိစာအမျိုးသမီးကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ

လက်မှတ်အရေအတွက် တစ်သန်းကျော် ရောင်းချထား

တင်ဘာရာ ဇွန် ၉

၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက်ဖိစာအမျိုးသမီးကမ္ဘာ့ဖလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲအတွက် လက်မှတ်အရေအတွက် တစ်သန်းကျော် ရောင်းချထားနိုင်ပြီး အဓိက မှတ်တိုင်တစ်ခုသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ အမျိုးသမီးကမ္ဘာ့ဖလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲအတွက် လက်မှတ်အရေအတွက် ၁ ဒသမ ၀၃ သန်း ကျော် ရောင်းချထားပြီးဖြစ်ကြောင်း ဖိစာဥက္ကဋ္ဌ ဂျာနယ်အယ်ဖန်တီနီက ဇွန် ၉ ရက်တွင် ပြောသည်။

အဆိုပါ အမျိုးသမီးကမ္ဘာ့ဖလားဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ဇူလိုင် ၂၀ ရက် မှ ဩဂုတ် ၂၀ ရက်အထိ ဩစတြေးလျနှင့် နယူးဇီလန်နိုင်ငံတို့တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ ယခုလက်မှတ်ရောင်းချမှုပမာဏသည် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖြစ်သစ်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် အမျိုးသမီးကမ္ဘာ့ဖလား ပွဲထက် ပို၍သာလွန်သည်ဟု သိရသည်။ သမိုင်းတစ်လျှောက် အမျိုး သမီးသီးသန့် အားကစားပြိုင်ပွဲမှာ လူအများအပြား တက်ရောက်သည့် ပွဲဖြစ်လာသည်။

ဇူလိုင် ၂၀ ရက်တွင် နယူးဇီလန်နိုင်ငံ အောက်ကလန်မြို့၌ ၁၉၉၅ ခုနှစ်က ချန်ပီယံ နော်ဝေအသင်းနှင့် အိမ်ရှင်နယူးဇီလန်အသင်း တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။ ပူးတွဲအိမ်ရှင်ဖြစ်သည့် ဩစတြေးလျအသင်းသည်လည်း ယင်းနေ့တွင်ပင် ဆစ်ဒနီမြို့၌ အိုင်ယာလန်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ဆင်ယွာ

ဖိစာပိုင်နိုင်ငံ၏ အလုပ်လက်မဲ့နှုန်း ပြုလုပ်တွင် ၄ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်း

မနီလာ ဇွန် ၉

ဖိစာပိုင်နိုင်ငံ၏ အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းမှာ မတ်လတွင် ၄ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိရာမှ ဧပြီလတွင် ၄ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ကျဆင်းသွားသည်ဟု ဖိစာပိုင်စာရင်းအင်း အာဏာပိုင်အဖွဲ့ (ပီအက်စအေ) က ဇွန် ၉ ရက်တွင် ပြောသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် အလုပ်လက်မဲ့နှုန်း ၂ ဒသမ ၇၆ သန်းရှိရာမှ ငါးသန်း ဝန်းကျင် ကျဆင်းသွားသည်ဟု ပီအက်စအေအကြီးအကဲဖြစ်သူ ဒင်းမစ်မက်ပါက

သတင်းစာရင်းလင်းပွဲတွင် ပြောသည်။ အသက်အုပ်စုအားလုံးတွင် အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းလျှော့ သိသိသာသာကျဆင်းသွားခြင်းဖြစ်သည်ဟု အမျိုးသားစီးပွားရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး အာဆီနီယို ဘယ်လီဆာနီက ပြောသည်။ စီးပွား ရေးဆိုင်ရာအရေးကြီးသည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဖော်ဆောင်ရင်း အလုပ်သမား ဈေးကွက်အခြေအနေကို တိုးတက်သည့်အတိုင်းအတာဖြင့် ဆက်လက်ထိန်းသွားထား ရန် အစိုးရက ရည်ရွယ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။ ဆင်ယွာ

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်သောဒေသများတွင် တပ်မတော်မှ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ၉ ဇူလိုင် - သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ခဲ့ရသည့်ဒေသများတွင် လိုအပ်သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် တပ်မတော်မှ ကြိုတင်စုစည်းထားသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် နယ်မြေခံ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ သက်ဆိုင်ရာဒေသများတွင် အင်တိုက်အားတိုက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကူညီကယ်ဆယ်

ရေး အဖွဲ့များသည် ဆေးကုသရေး အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ လက်ဝဲစာတိုက် ကျေးရွာရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အလားတူ ကျောက်ဖြူမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကူညီကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် နယ်လှည့်ဆေးကုသရေး အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ အစိုးရရပ်ကွက်ရှိ မြို့နယ်ဦးစီးဌာနရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးသည်။

ထို့အတူ ဘူးသီးတောင်မြို့

သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် ကကျက်ဘက်ကျေးရွာရှိ လမ်းဘေး ဝဲ/ယာ၌ လဲကျနေသော သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများ၊ ချွန်ပင်များ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

အလားတူ မြောက်ဦးမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် နယ်လှည့်ဆေးကုသရေး အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ ဘောင်းခွတ်ကျေးရွာ၌ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ ဆန်နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးသည်။

ထို့အတူ စစ်တွေမြို့သို့

ရောက်ရှိနေသော ကူညီကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် စစ်တွေမြို့၊ ရေချမ်းပြင်ကျေးရွာ ကားလမ်းတစ်လျှောက်ရှိ လဲကျနေသော သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းကြီးများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

အလားတူ စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များသည် နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ပါဒလိတ်ကျေးရွာရှိ လမ်းဘေး ဝဲ/ယာ၌ လဲကျနေသော သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများ၊ ချွန်ပင်များခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း လုပ်ငန်းများနှင့်



ပူးပေါင်းသောကျေးရွာရှိ ဒေသခံ ဆေးကုသရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းပြည်သူများအား ကျန်းမာရေး ရှိသောစစ်တွေမြို့သို့ ဒေသခံ ကျန်းမာရေး အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထို့အတူ မောင်တောမြို့သို့ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်ဥ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ

နေပြည်တော် ၉ ဇူလိုင် - မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသများတွင် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသခံပြည်သူများအား ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်ဥ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့်

ဝယ်ယူ စားသောက်နိုင်ရေးအတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ နယ်မြေခံတပ်မတော် သားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့တွင်လည်း စစ်တွေမြို့၊ ဦးဥတ္တမပန်းခြံ၌ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အသား/ငါး၊ ကြက်ဥ တို့ကို ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရန် စီစဉ်ရောင်းချခဲ့သည်။

သရက်သီးသနပ်ဘူး၊ စသည့် စားသောက်ကုန်များ၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ၏ စားကုန်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများနှင့် အိမ်ဆောက် ပစ္စည်းများကို ပြင်ပ ပေါက်ဖျော့ထက်သက်သာသော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချပေးခဲ့ရာ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်း မိသားစုများက တစ်ခဲနက်ဝယ်ယူအားပေးကြသည်။

ယခုကဲ့သို့ စားရေးအစာ အခံဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် သက်သာသော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေးမှုအပေါ် တာဝန်ရှိသူများအား အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
 ခေတ္တစာတည်းများ - မြင့်နိုး
 သတင်းထောက်များ - ခင်ရတနာ
 စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ သိမ့်သိမ့်မိုး
 ဘာသာပြန် - ဦးစံနွဲ့၊ တင်လင်းအောင်
 စာတည်း - ကျော်သူဝင်း၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ နေဝင်းထွန်း(၂)
 အကြီးတန်း - ဝေသုန္ဒယ၊ ဇော်ဝင်းအောင်၊ ခင်ဖြူဇော်
 သတင်းထောက်များ - တင်မိုး
 သတင်းထောက် - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့
 စာဖြင့် - အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
 စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
 အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့
 ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၁၀၀၉၃)
 ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၁၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com
 www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းများ ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ရန်ကင်း-စာတည်းများ ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ နတ်မောက်လမ်းဆွယ်(၁) ဇွဲလ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ မတော်စင်္ကြာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၀၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၀၃၊ မြေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၀၆၊ မကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၃၀၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၀၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၅၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့စုံစမ်း ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ Fax ၀၁-၆၆၀၄၅၅။

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ

၉ - ၆ - ၂၀၂၃

စက်သုံးဆီ (လက်လီဈေးနှုန်းများ)

စက်သုံးဆီ (ရန်ကင်း)	(မန္တလေး)
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၁၉၅၀ ကျပ် ၂၀၀၀ ကျပ်
ပရိယိုဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၂၀၃၀ ကျပ် ၂၀၈၀ ကျပ်
အောက်တိုနို ၉၂	၂၀၃၅ ကျပ် ၂၀၈၀ ကျပ်
အောက်တိုနို ၉၅	၂၀၃၀ ကျပ် ၂၀၈၀ ကျပ်

(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ရယူပါသည်)

ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၇၆ ဦး တွေ့ရှိ

(၉ - ၆ - ၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၈-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၉-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပေးပြီး (၇၄၂၆) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၇၆) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၁.၀၂) ရာခိုင်နှုန်း ရှိသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပေးပြီး (၁၀,၇၃၉,၀၆၅) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၃၉,၅၅၁) ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင် သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိသူများဖြင့် ဆေးကုသခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၆၂) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၁၈,၄၆၀) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၉၄) ဦး ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကျောပုံးမှ

ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲကို အုပ်စုစစ်ခွဲ၍ ကျင်းပလျက်ရှိပြီး အုပ်စု (က)ပွဲစဉ်များ ကျင်းပပြီးစီးထားရာ ဩစတြေးလျအသင်းနှင့် ဗီယက်နမ်အသင်း ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ပြီးဖြစ်သည်။ အုပ်စု (က) တွင် ဩစတြေးလျနှင့် ဗီယက်နမ်အသင်း ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ထားသလို အုပ်စု (ခ) တွင်လည်း တရုတ်အသင်းက ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ရန် သေချာသွားပြီဖြစ်သည်။

ရဲရင့်လွင်

ရန်ကင်းစတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈၀၀၀	၈၀၀၀	၂၂၉၅	၁၈၃၆၀၀၀၀
MTSH	၂၅၅၀	၂၅၅၀	၃၂၆	၃၅၉၅၀၀
MCB	၇၁၀၀	၇၁၀၀	၆၇	၄၇၅၇၀၀
FPB	၁၄၅၀	၁၄၅၀	၇၃၂၀	၁၀၆၁၄၅၀၀
TMH	၀	၀	၀	၀
EFR	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၄	၉၈၀၀
AHPC	၄၈၀၀	၄၈၀၀	၂၀၆	၉၈၈၀၀၀



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၁၂) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ နည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက် နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူ စာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) လွတ်လပ်၍ တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး။
- (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် လမ်းဆုံးဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသ

ထွက်ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME) များကို ရေရှည်အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော် ၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။

(ဃ) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေး တို့အတွက် ပြည်သူ့လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ် အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာ အောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံးသက်ရည် ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
- (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး။

- ❖ ယနေ့ခေတ်သည် နည်းပညာခေတ်ဖြစ်သဖြင့် နောက်ကျကျန်ရစ်၍ ရနိုင်မည်မဟုတ်...
- ❖ အသိပညာမြင့်မားစေရေးအတွက် မိမိကိုယ်တိုင် စာပေလေ့လာမှုသာမက မိမိတို့၏ သား/သမီးများ ကိုလည်း စာပေ၊ ဗဟုသုတမြင့်မားအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရန်လို...
- ❖ ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဖတ်ရှု၊ မှတ်သား၊ လေ့လာ ခြင်းဖြင့် အသိပညာမြင့်မားအောင် ကြိုးစားရမည် ဖြစ်ပြီး အသိပညာမြင့်မားမှသာလျှင် ဒီမိုကရေစီ စနစ်နှင့် တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်ကိုလည်း အာမခံ နိုင်မည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် များကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် မြစ်ကြီးနားတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား တွေ့ဆုံ အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ဒို့တောင်သူတွေ ဝင်ငွေတိုးဖို့ နေကြာမျိုးစေ ထုတ်လုပ်စို့
ဆောင်းပါး စာ ၁၀

နိုင်ငံတစ်ဝန်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်စာရင်းများ ထုတ်ပြန်ကြေညာ
ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၆

ဖိစာအမျိုးသမီးကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ လက်မှတ်အရေအတွက် တစ်သန်းကျော် ရောင်းချထား
နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၈

၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများ ထုတ်ပြန်ကြေညာ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် အောင်မြင်သူ ၁၆၀၀၀ ဦးရှိပြီး အောင်မြင်မှုရာခိုင်နှုန်း ၇၂ ဒသမ ၅၈ ရာခိုင်နှုန်းရှိ



မန္တလေး ဇွန် ၉

၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများကို မန္တလေး မြို့ရှိ သက်ဆိုင်ရာ စာစစ်ဌာန ကျောင်းများ၌ ယနေ့ ဇွန် ၉ ရက်တွင်တစ်ချိန်တည်း ထုတ်ပြန် ကြေညာခဲ့ရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီးတွင် ဖြေဆိုသူ ၂၀၆၉ ဦးရှိ သည့်အနက် အောင်မြင်သူ ၁၆၀၀၀ ဦးရှိပြီး အောင်မြင်မှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ ၇၂ ဒသမ ၅၈ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့နံနက် ၆ နာရီမှ စတင်၍ မန္တလေးမြို့ရှိ စာစစ်ဌာန ဖွင့်လှစ်သော ကျောင်းများ၌ စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ ❖

အားကောင်းသောလေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းအရှိန်ကြောင့် လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးကြီးခြင်း၊ ရုတ်တရက်ရေကြီးခြင်းနှင့်အတူ မြေပြိုခြင်းများဖြစ်ပေါ်နိုင်



နေပြည်တော် ဇွန် ၉

ယနေ့ ည ၇ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်အရှေ့မြောက်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော အားကောင်းသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် ဆက်လက် တည်ရှိနေသည်။

သတိပေးနှိုးဆော်ချက်

အဆိုပါ အားကောင်းသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း ၏ အရှိန်ကြောင့် ယနေ့ညမှ ဇွန် ၁၁ ရက်အတွင်း ရခိုင် ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလှန်ပင်လယ်ပြင် တို့တွင် ရံဖန်ရံခါ မိုးသက်လေပြင်းများ ကျရောက်ပြီး လှိုင်းကြီးမည်။

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ ●

အာရှဖလား ယူ-၂၀ အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲ အောင်မြင်ရေး အဆုံးအဖြတ်ပွဲအဖြစ် မြန်မာအသင်း တရုတ်နှင့် ကစားရမည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၉

မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပလျက်ရှိသည့် ၂၀၂၄ အာရှ ဖလား ယူ-၂၀ အမျိုးသမီး ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲအုပ်စု (ခ) နောက်ဆုံး နေ့ပွဲစဉ်အဖြစ် ဇွန် ၁၀ ရက် (ယနေ့) ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် မြန်မာအသင်း သည် ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ရေး အဆုံးအဖြတ်ပွဲအဖြစ် တရုတ်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

ဒုတိယနေ့အပြီးတွင် တရုတ်အသင်းက ခြောက်မှတ်၊ မြန်မာ အသင်းက လေးမှတ်ရရှိထားပြီး ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ရန် တရုတ်အသင်း ကို အနိမ့်ဆုံးသရေကစားရမည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၅ □